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(Court called to order at 9:16 a.m.)

THE CLERK: This is the inquest into the death of Seth

Bishop.
THE COURT: Good morning everyone.
‘MR. NELSON: Good morning, your Honor.
THE COURT: My name is Judge Mark Coven. I'11 be pfesiding

over the inquest today. What I'd like to do is first is have

everyone identify +rhemselves for the record, so I'll know who's

in the courtroom, and then we'll talk about how we'll proceed.

So why don't I start with you, Mr. Nelson?
MR. NELSON: Robert Nelson for the Commonwealth,
MS. CUSICK: Good morning, your Honor, Tracey Cusick also
for the Commonwealth.
'MR. STEVENS: Attorney Brian Stevens'representing Mr. and
Mrs. BiéhOp.
THE COURT: So why don't we start here and then we'll go

down. If you'll just stand and tell me your name, I need to get
everybody's name on the record here, please? |

MS. BISHOP: Judy Bishop.

MR. BISHCP: Sam Bishop.

MR. SULL;VAN: Lieutenant Sullivan retired Deputj Chief. ,

MR. LEAHY: James Leahy retired Detective.

L

‘WMSMMCIPhLLO. -;lpge-cipﬂll ;the Vlctlm w1tness advocatevﬂﬂ‘r

for the District Attorney s OFflce
MR. BUTLER: Lieutenant Captain Butler with the State
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Police.

MR. ARNOLD: Trooper Michael Arnold with the State Police.

MR. CHRISTIANSEN: Detective/Captain Bill Christiansen with

lthe State Police.

'MR. JORDAN: Richard Jordan retired Braintree Officer.
MR. SHARKEY: James Sharkey, former State Police.
MR. MCGEE: Your Honor, I represent Ron Solimini. I don't

know whether you're going to be allowing counsel in here or not,

but my name is Frank McGee.

THE COURT: Okay.

MR. SOLIMINI: Ron Solimini, patrolman, Braintree Police.
MR. FINN: Williém Finn retired Braintree Police.
MR. BRADY: . Kenneth Brady retired Braintree Police
Lieutenant.
MR. MURPHY: Tim Murphy retired Braintree Police.

THE COURT: Thank you. Sir, in the back row, I didn't get

your name. 1 apologize?

MR. JORDAN: Richard Jordan.

THE COURT: Thank you.
MR. JORDAN: Retired Braintree.

THE COURT: Okay. Jim, you should identify yourself.

MR. COMERFORD: Jim Comerford, Quincy Court.

THE COURT OFFICER: Assistant Chief Court Officer, Jean-
Marie Turley.
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THE COURT: Okay.
THE CLERK: James Foley, Assistant Clerk.

MS. CRAWFORD: Colleen Crawford from the Norfolk District

Attorney's Office.
THE COURT: Okay. And we have a‘stenographer here.

THE COURT REPORTER: Kim Crandell.

THE COURT: Okay. Thank you. All right. So let's discuss

how we're going to proceed. But first of all, the clerk will

swear in any of the witnesses who are going to testify today.

Then the witnesses are going to be sequestered. I guess we'll

have to use this room here to sequester the jurors (sic).
Obviously, all of you, particularly those of you who are or

were in law enforcement know that sequestration means that you

You can't‘talk about

your testimony. You can't talk about your. recollection. You

can't talk about your police reports. You can't talk about your

téstimony or any questioning in the courtroom. That's'what
sequestration means and you're to abide by that order.

Mr. Nelson, I would assume you've made your list in the
order of how you're going to have people testify?
MR. NELSON: I do and I have a copy for the Court.

THE COURT: Okay. Mr. McGee, in response to your question,

Y

testifies.
MR. MCGEE: Thank you, your Honor.

‘ KC Court Reporting
140 Warren Street West, Raynham, MA 02767
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" THE COURT: And your client -- thank you. Your client can

concur with you at any point during the testimony should he so

desire. Okay.
MR. MCGEE: Thank you, your Honor.

THE COURT: Mr. Stevens, in terms of your role here, the
Bishops are ailowed to be under the standing orderé and the
rules, the Bishops are allowed as the pareﬁts of the deceased,
they're allowed to be in the courtroom for the full inqueet
proceedings. You're allowed to be in the courtroom during the
During their testimony if either Mr.

full inguest proceedings.

or Mrs. Bishop want to confer with you, they have the full right
to confer with you unless you just let me know, indicate to me
that they would like to confer with you ‘at any point during the

pxoceedlngs. There will be no cross—examination durlng the

proceedings.

For the record I did, and it will remain a part of the

record, I did get a letter from Amy Bishop's lawyer in Alabama.

That letter and my response to it will become part of the

inquest record. In that letter, the lawyer indicated he could

not be here and Amy Bishop could not be here for the inquest

proceedings. He asked that I appoint a lawyer for him -- for

I responded that I was not aware of any statute

fu:~a tazge

inquest and I asked if he knew of any statute or law to let me

know and I haven't heard anything. So as far as I know, no one
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' and anyone from the district attorney's staff,

has indicated to me at this point that Amy Bishop will be

represented here today.

Anything else, Mr. Nelson, that you want me to just issue

or order in terms of the guidelines or rules for the inquest

proceeding?
‘MR. NELSON: No, your Honor.

THE COURT: Okay. So I think, Mr. Nelson, if you, my
thinking at this point is to swear the witnesses, find out who
you intend to call for today. Is everybody in the room to be
called today; do you want to keep everybody here today?

MR. NELSON: I would at least during the morning until we

get to a point where -- I don't know how long each of these

witnesses are going to take.

THE COURT: Okay.
MR. NELSON: Some individuals have indicated to me they

have a lack of memory as to the events.

THE COURT: Yeah.

MR; NELSON: So it may go gquicker fhan - '
THE COURT: Okay. -In terms of who, I should have said this
earlier, in termsbof who’isiable to remain in the courtroom
during the proceedings, obviously, I've indicated the Bishops

- my staff, court

TR = - U

ol

!

e e 3
STaELLy o CourT

RV

proceedings will be allowed in.

Obviously, the State Police Officers that have been
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allowed.to remain in the couftroom for the entire proceedings.
MR. NELSON: Thank you.
THE COURT: I've also requested from the District

ttorney's Office that Trooper Arnold, who will be the

|pballistics expert, I would like him to hear the entire

testimony. And I've asked that he remain in the courtroom for

the entire proceeding and be free to take any notes that he
would like, just so that he'll have a full recollection of all
the testimony.

So T think what we should do, this is my plan right now, 1s
to swear all the witnesses, sequester the witnesses and then go

through have you go through any exhibits that you want to

introduce prior to any questioning. There are certain things we

need I think to get in before we start taking any testimony.

| For example, I think that you indicated that you were going to

produce a diagram, SO that would be very useful for me to have.

MR. NELSON: Yes.

_THE COURT: So why don't we swear the witnesses, seguester
the witnesses and then take up any exhibits unless you have any

other suggestions?

MR. NELSON: ©No, that's fine, your Honor.

THE CLERK: Anyone that will be a witness, at this time
would you please stand and raise your right hands?

KC Court Reporting
140 Warren Street West, Raynham, MA 02767
508-944-7158




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19

20

1-11

WITNESSES, Sworn

THE WITNESSES: I do.

THE COURT: Allvright. Everyone but the Bishops --

Annmarie, do you want to?

THE COURT OFFICER: Yes, sir. Would you follow me, please?

(Witnesses sequestered.)

THE COURT: All right. Mr. Nelson, do you want to talk

about the exhibits or how do you want to proceed?
MR. NELSON: It may be beneficial fér the Court 1f we mark,

T do have a number of photographs that I intend to use and

there's the aerials of the area and then the diagrams of the

house.
THE COURT: Okay.
MR. NELSON: So those might be. So you want to put up

photograph number 1°?

And this is the first photograph, your Honor. SO I'd ask

that that be marked as Exhibit 1.
THE COURT: Okay. Do you want to give me or give the clerk
the actual photograph so he can mark  them?

MR. NELSON: I will.

MR. STEVENS: Excuse me, your Honor. Could my clients-see

the photographs --

B

MR. STEVENS: -- at this stage?
THE COURT: Yup. They're welcome if they want during the
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proceedings to sit in the jury box there.
MR. STEVENS: Okay. Thank you.

MR. NELSON: And it actually may be helpful because I --

THE COURT: = Yes.

MR. NELSON: -- intend to ask tﬁem some of what's shown
the photographs.

THE COURT: Jim, you can see? Can you see?

MR. COMERFORD: ~Yeah. 1I'll just move over here.

(The clerk marks the photograph as Exhibit Number 1.)

in

THFE COURT: And I assume, Trooper Arnold, you'll need to

see the photographs, too. So why don't you move up as well?

Okay.
MR. NELSON: And this photograph, I'd ask be marked as
Exhibit 2. .
(The clerk marks the phoﬁograph as Exhibit Number 2.)
MR. NELSON: And this is Exhibit 3.
(The clerk marks the photograph as Exhibit Number 3.)
MR. NELSON: Exhibit 4. . 7
(Thé clerk marks the photoé}aph astﬁxhibit Number 4.)
MR. NELSON: Exhibit 5.

(The clerk marks the photograph as Ekhibit Number 5.)

'MR. NELSON: Exhibit 6.

(The clerk marks the photograph-as Exhibit Number b.)

MR. NELSON: -Exhibit 7.
(The clerk marks the photograph as Exhibit Number 7.)

K(ICourtReporﬁng
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MR. NELSON: 8.
2 ‘(The clerk marké the photograph as Exhibit Number 8.)
3 MR. NELSON: 9.
4 | (The clerk marks the photograph as Exhibit Number 9.)
5 MR. NELSON: 10.
6 | (The clerk marks the photograph as Exhibit Number 10.)
7 'MR. NELSON: 11.
8 (The clerk marks the photqgraph as Exhibit Number 11.)
9 MR. NELSON: 12.
10 (The clerk marks the photograph as Exhibit Number 12.)
11 MR. NELSON: 13.
12 (The clerk marks the photogtaph as Exhibit Number 13.)
13 MR. NELSON: 14.
14 (The clérk marks the photograph as Exhibit Number 14.)
15 MR. NELSON: 15.
16 {The clerk marks the photograph as Exhibit Number 15.)
17 ~MR. NELSON: 16.
18 (The clerk marks the photograph as Exhibit Number 16.)
19 MR. NELSON: 17.
20 (The clerk marks the map as Exhibit Number 17.)
21 MR. NELSON: 18.
22 (The clerk marks the photograph as Exhibit Nﬁmber 18.)
24 (The clerk marké thé‘photograph as Exhlbltvﬁuﬁber 19;)
25 MR. NELSON: Andl20.
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(The clerk marks the diagram as Exhibit Number 20.)

MR. NELSON: And do you have the diagram? Do you have the

first floor?
THE CLERK: This will be 21.
'(The clerk marks the diagram as Exhibit Number 21.)
MR. NELSON: That's the first floor, your Honor. And it's

also on the first.floor; it's just the kitchen itself. That

would be 22.

(The clerk marks the diagram as Exhibit Numbér 22.)
MR. NELSON: Ahd then the second floor.

(The clerk marks the diagram as Fxhibit Number 23.)

MR. NELSON: .As we were preparing, we had the two

photographs, one of Seth Bishop and one of Amy Bishop. The

Bishops themselves brought in photographs.

THE COURT: Okay.

this incident took, place

THE COURT: All right.
MR. NELSON: So they would ask that those be marked Is

that 247
THE CLERK: 24.

(The clerk marks the photograph as EXhlblt Number 24.)

v-mwm~mmMR N QN, And_at a. DIeVlOuS hearingy: he- Court

if we could obtain the weather reports —-—

THE COURT: Yeah.

' KC Court Reporting
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MR. NELSON: -- for the date in question and I have that.

THE COURT: Great. Thank you.

MR. NELSON: So if we could h
clerk marks the report as Exhibit Number 25.)

MR. NELSON: Then we ended up with a second weather report
s a little more detailed than the first one.

THE COURT: Okay.

MR. NELSON: Exhibit 26.

clerk markthhe report as'Exhibit Number 26.)

MR. NELSON: And then we obtained a certified copy of that

National Enguirer.

THE COURT: Okay.
MR. NELSON: That was on the floor in one of,the

photographs.

(The

it, but we do have a video that was

clerk marks the National Enquirer as Exhibit Number 27.)

MR. NELSON: And we may want to wait until we actually show

taken of the house, the way

it. is now, SO that there are some ——

then

THE COURT: Okay. We don't need to mark that.

MR. NELSON: We can mark it maybe when we show it. And

I havé a rifle.

THE COURT: A what?

VR NBLSON: It supposedly the exact Same ==..........llf o

THE COURT: But it's not the rifle?

MR. NELSON: It's not the rifle; right.

KC Court Reporting
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THE COURT: Okay; But it's the same model as --
MR. NELSON: Correct.

THE COURT: Okay. We don't need to mark that now I would

think. Do you have the death certificate?

MR. NELSON: I do, yes. I have a death certificate and

medical records from the —-

THE COURT: Thank you.
MR. NELSON: The death certificate is Exhibit 28.

(The clerk marks the certificate as Exhibit Number 28.)

MR. NELSON: And these are the medical records from Quincy

Medical Center.

MR. STEVENS: I'm Sorry. Medical records?'

MR. NELSON: Yes.
MR. STEVENS: From Quincy?

MR. NELSON: Yes, Quincy Medical Center.

(The clerk marks the medical records as Exhibit Number 29.)

MR. NELSON. And there were Ttwo EMT individuals that went

out to the scene. ‘We've been unable to locate either of them

but I do have their report. S5O I'd ask that be marked.

(The clerk marks the EMT report as Fxhibit Number 30.)

MR. NELSON: And then I have a —-— we had attempted to

locate an autopsy report and we were unable to do that, but we

O“”nave“”au t: Vl‘Lr;all fact- that
there was no autopsy report at the Medical Examlner S Offlce

They had thought at one time that maybe there was a Copy at

: KC Court Reporting
140 Warren Street West, Raynham, MA 02767
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dical School, but it ended up that there wasn't. So

‘like, we did actually attempt to find it, but

THE COURT: Were you able to determine whether there was
't be located?

MR. NELSON: Just that it could not be located. We

there were two doctors involved, both are deceased.

dder, his wife had indicated that he had

o look through those

and see if there was anything regarding this case in those

MR. NELSON: 1'11 ask that this book as well be marked,
y of the book that was used by Amy Bishop

sm when the gun

is this the actual book

1 |Harvard Me
2 |if I can just,
3 |there is none.
4 | (The clerk marks the e- -mail as EXhlblt Number 31. )
5
6 |ever a report or it Jjust couldn
7
8 |actually,
9 |oOne of them, Doctor Ri
10 |some notes at the house, and she was going t
11
12 |notes, but there was nothing.
13 THE COURT: Okay.
14
15 {Judge. This is a cop
16 to cover up the hole in the wall in her bedroo
17 |went off up there.
18 THE COURT: Okay.
19 MR. NELSON: Not that you'll Dbe reading it.
20 THE COURT: Okay. |
21 (The clerk marks the book as Exhibit Number 32.)
‘Hggwﬂww,mhﬂ?HE COURT: Just out of curiosity,
» 23u £romythatftime éfii;iitL;#: ‘ v
- 24 MR. NELSON: ©No, it's not.
25 THE COURT: 1It's a copy?
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MR. NELSON: It's a copy that we obtained.

THE COURT: All right.
MR. NELSON: And I believe that's all of it T think at this

time.

THE COURT: All right. With all those exhibits marked, are
you ready to call your first witness now? |

MR. NELSON: Yes. I had in the list that I had provided to
the Court, I had Judy Bishop 1isted first. I talked to the
| just briefly, before you took the bench,

Bishops this morning,

and Mr. Bishop asked if he could testify first, which is fine

with me, so.

THE COURT: Okay.

MR. NELSON: So I'll call Mr. Bishop to the stand, please?

THE COURT: Okay. |

THE COURT OFFICER: Mr. Bishop, sir?

THF, WITNESS: Thank you.

THE COURT OFFICER: Sir, just come right'up here and take
the witness stand. We juét ask that you keep your voice up,
sir. |

THE WITNESS: Can I sit down?

THE COURT OFFICER: Yes, sir.

.“?§EYCOURT: You can Slt or stand whatever you re

“coﬁfortaﬂle“doingz~ It*é~really what you- prerer downg

fine.

THE WITNESS: I'll sit.

KC Court Reportlng
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1 SAMUEL BISHOP,. Previously Sworn
2 DIRECT EXAMINATION
3 (BY MR. NELSON)
4 |Q Sir;, would you identify‘yourself to the Court, please?
5 |A Samuel S. Bishop. |
6 10 And will you spell your last name for the court reporter?
7 |A B-i-s-h-o-p.
8 |Q Mr. Bishop, I want to direct your attention back to
9 |December of 1986, can you tell us where you were living at that
10 [time? |
11 A Forty-six Hollis Avenue, Braintree.
12 |0 In Braintree?
13 A Yes.
14 |0 And who were you living ihere with?
15 |A Judith Bishop, Seth Bishbp and Amy Bishop.
16 10 and Judith Bishop was your wife?
17 |A Yes.
18: 0 And Seth and Amyﬂwere your son and daughter?
19 {A Yes.
20 |0 Howblong had ydﬁpbeen living at that address as of that
21 date?
22 4A. .I.don't recall [
‘;gffzgiwwwHad you been llVlng thére for some ;erlod of” tlme’>‘w o
24 1A Some period of time, vyes.
25 10 And do you have a memory of the events of December the 6th?

KC Court Reporting
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A  Some of them, yes.

Q Dufing thé morning hours of that date, were you at home?

A ~Yes.

Q And were the other membérsvof your family were they also at
home?

A Just Amy and Seth.

10 And do you recall where your wife Judy was?

A T'm not sure if she had gone to the barn or where she was

at the time.
Q And when you say -~
She left early I know.

When you say "gone toO the barn," what are you referring to?

- @ I

I recall that she still had the horse, and she'1ll have to

answer that, but.

0 g0 she used to ride, gOfriding?

A Well, she kept a horse. He was older. She just kept it.
0 And'where was that horsé kept?

e at that time whére she

A I'mvnot sure because I'm not sur

I think it was in Quincy but T'm not sure.

0 At some point in time in the latter part of the morning,

did you end up leaving the house?

"”Aﬁd”did”?@ﬁ”QG”SdméWhéré”théﬂ?

Q
A I went to the Plaza.
o) south Shore Plaza?

KC Court Reporting
a0 Warren Street West, Raynham, MA 02767




- 18

1-21

A Yes.
2 10 And did you go there alone?
3 |A Yes. |
4 0 And at the time that you lefththe house, who wasvin the
5 |house?
6 |A Amy was in the house. I‘m'not sure if Seth was still
7 |there. I think he was. It took me a few minutes to get ready
8 to leave, so I went upstairs, came down and went out. So I
9 |don't know what time he left.
10 10 Prior to leaving the house was there an argument between
11 you and Amy at some point in time?
12 |A It wasn't ah argument. It never rose to that levé17~#;;;‘—ﬁ?
13 ‘Amy and Seth were sitting in the kitchen. I went in and they
14 |were talking. I went in. I reprimanded them about some
15 houséhold chore. I don't even remember what the chore was. It
16 |was something about Christmas and watching your things and not
17 |throwing them around. And I'm.sure I responded. It was
|resolved. I didn't think anything of it. I went out to.go get
19 bready to go to the Plaza.
20 T mentioned that we need them to help. .We're coming up on
' 21 '|the Christmas season. | |
22 |0 And the words that you had were they with just hmy or with
2 - ‘.'.,}_;Otﬁ? - - o L BT ARSI A et
24 A No, both.
25 |0  With both?

KC Court Reporting
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A Amy and Seth were sitting at that table. And when I left,

there was no animosity between Amy and Seth. And it didn't -- T

2
'3 |noticed in the_feports that it was referred to as an argument.
4 |Amy in talking to Lieutenaﬁt Sullivan saiadffﬂﬁégwﬁmfgﬁff§/;éat,
5 land in the District Attorney's report they mentioned a
6 |disagreement. And I think if you think of any parent |
7 repriménding their child for some chore they didn't do or some
8 |responsibility they didn't take, it was at that level.
_9 Q When you had these words, did you leave immediately after
10 |that or --
11 A No.
12 |0 —- did you stay there for a period of time?
13 |A No. It took me a few minutes to get ready.
214 10 So sometime after you had these words, you went and got
15 |ready to go out and then you left?
16 |A Yeah. I just went upstairs and got some things and got my
17 |coat. I wasn't —— I wasn't worried about anything. I didn't
18 |leave there thinking we had some terrible<disagreemént. We had
19 |resolved an issue, you know,iI wanted them to take these chores
20 |on, whatever exactly they’were. And they pfobably responded to
the affect that well, we have been doing this, and I said well
22 |just xeep it on target, and it's Christmas and we've got things |
V“QE”“bbmihgwup.“‘Aﬁa‘iﬁ"ﬁéé“féé@lvéd“aﬁd‘Ifléft:ﬁ*" R
24 10 And so you went and got changed --
25 A T didn't change. I had to go up and get my coat, get my
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1 ‘wallet, get my thingé and -

'2 0 And then you left?

3 |A Yeah.-

4 10 Do you recall how long you were gone for?

-5 |A I don‘t_khow‘because'I came back, two and a hélf'hours &/////
6  |probably, because I came back, the ambulances were there. They
7 |just got there and I just camé up and the police stopped me on
8 the front lawn.

9 10 So when you arrived back from South Shore Plaza, and is

10 |that the only place you went was South Shore Plaza?

11 A Yes.

12 Q‘ And when you get back, the ambulance is there?

13 |A | I'm pretty sure the ambulance had gotten there by that

14 |time, yeah, because when they took Seth out, I wanted to go in

15 fthe ambulance and I couldn't. So it was right about when

16 everyoﬁe'else got there and was doing what they were doing.

17 &hey wouldn't let me in the house. |

18 |0 When‘you had this talk with the kids about whatever they

19 |weren't doing around the house, do you recall what room that was

20 |in? , VA

21 |A That was the kitchen.

2210 In the kitchen?
5 |&  They weie Doth sitting at the table in the kitchen.

24 MR. NELSON: Could you put up the kitchen?:

25 © MS. CRAWFORD: Which ones do you want?

KC Court Reporting
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1 MR. NELSON: Why don't you put up the first floor, please?
2 |Can you blow'that upé That's good. Okay. | '
3 (BY Mé. NELSON)
4"Q And, Mr. Bishop, I'd just ask you to look at this diagram
‘5 |that's up on the screen? |
6 |a  (witness complying.)
7 10 And do you recognize that as a diagram of the house at 46
8 |Hollis Ave.?
9 (A Yes.
10 10 Do you see that from there?
11 |A veah. So the table was by the --
12 |0 and this is the kitchen?
13 |A Yeah.
14 |0 I'm going to put up sort of a blow-up of the kitchen, but
15 |is this a fair representation of the way the house was laid ou
vl6 A Yes. I'm a little bit confused though; That must be the
17 jon tﬁe bottom left what does that say that is, bedause that --
18 Q This here?
19 |a  Yeah.
20 |0 Was there a stairway that led --
21 |A Yes.
22 |0  --_into the kitchen from upstairs?
‘W:LZE’;ngl”ﬁTﬁé'éféﬁfﬁé&’fﬁéiwééﬁéWd6@ﬁéféiééfﬁw h V
24 |0 and where did that lead to on the second floor?
25 |A To the back bedroom.

KC Court Reporting
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0 And whose room was that?

2 1A My offige and the back room that waé Seth's.

3. 0 Seth's bédroom?

4 |A Yeah.

5 MR. NELSON: Can we put up the kitchen now?

6 | (BY MR. NELSON)

7 10 And now this is Jjust a cutout of the kitchen itself with
8 |the stairway that leads to the second»floor”énd Seth's room.

9 Now, the table that was located in the kitchen where was that?
10 |A It was against the windows.
11 10 To the left of this diagram?
12 |A vou could sit on the window side and you could sit on the

other side and it was the long way.
14 10 And was there a street on’this side of the house?
15 |A th on that side, no.
16 |Q No. So there would be a street up here?
17 |A Yes.
18 10 And then down at the bottom?
19 A No. There was a yard going across and a small house that
20 |was part of the property.
21 |0 So this back entrancelwould lead oﬁt to Maple Street?
22 1A . Yes. |
i;éjé"ffw'“ﬁﬁﬁwEﬁéﬁwfﬁéwéﬁffﬁﬁéé"f%g%?%giggg:%%é?ﬁgéizé:g%részégél"”””"”m“w

24 |right?

25 |A Yes.

KC Court Réporting
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A If you lay your pen up against it,
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0 So the table --
I can tell you what

angle it was at.

0] Like here?

A | Yes. Pull it up, right there, up and centered on those
windows.

Q Right up here?

A Yeah. Just centered on those windows.

0 Ckay.

A They were on the other side between the windows and the
table

0 Okay. And so Amy and Seth were seated at that table?

A | Yes. Seth was on one end and she was in the middle.

Q Okay. Let me show you what's Dbeen marked as Exhibit 12,

and do you recognize what's shown in that photograph?

Yes.

A B

0 And whét is that a photograph of?

A Of our house at 46 Hollis Avenue.

0 And does that photograph fairiy represent where the house
was in relationship to the streets that were located there?

A Yes.
Q . And the streets, the ‘labeling on the streets says Maple

St¥reet and Hollis Ave.}vls that correct?'m"””

A Yes.

0 And at the house was there a driveway where you would park

KC Court Reporting
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1 |your cars or?
2 |A It was down this way. There waé a small house right here
3 |and the driveway was --
4-1Q So as you're looking at the house from Hollis Ave.?
5 |A It would be the large house. 'The small house right in
6 |between the driveway to the left of the small house, it served
7 |the small house and our house.
8 |0 It served both?
S A Yes.
10 0 Okay. Let me show vyou what's been marked as Exhibit 1, and
‘11 |do you recognize what's shown in that photograph?
12 |A Yes. That looks iike there's some horse, there's séme tack
13 there, but it's the door coming in from the dining room into the
14 | kitchen.
15 |0 So this doorway -- this doorway here, what is that?"
16 |a That should be going out the side door.
17 10 So is that the door that led to Maple Street or?
~18 A No, towards. the house next door.
19 1Q All right; So the —=
'20 A The door on the left is facing Hollis, and that is facing
21 |towards the small house and the driveway.
22 10 Andwhow many doorways were there that were leading outside?-
23 [A Oh, one, two, three, three exits.
24 |Q Okay. So there's this one here?
25 A Yup.

KC Court Reporting
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And then there's the one that goes to Maple?

0]
2 |A The one on Maple, so just oppéSite this one is Maple.
3 |0 Right. And then there's one that goes to Hollis?
4 |A Hollis, yes.
5 |9 Through the front door?
6 |A  Right. |
7 Q Okay. And now you said that this doorway here, that's the
8 |one that leads to the dining room?
9 |A Yes.
10 10 and the table where you say Amy and Seth were seated --
11 A It's out of the scene. It's —-
12 |0 Right. And would it be to the right or left?
13 |A Tf we went directly across from the stove back out of that
14 |picture, it would be here.
15 |10 All right. So here?
16 |A It's against —-
17 |0 if T was still inm the room, it would be over towards me?
18 |A 'Théfe's one. wall going this'way in that picture, one wall
19 “going that way.. They're on this béck wall.
20 |0 Okay.
21 |A V,I mean it's parallel to the back wall.
22 MR. NELSON: = Can I see Exhibit 27
23 (*BY'MR. *N LSON) o
é4 “QMH' I want to show you what S been marked as. Exgiblt ZWWﬁﬁg%?MM
25 |in Exhibit 1 the refrigerator is shown in this?
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1 |A Yes.
2 10 And then this just goes further over —--
3 |A Right. |
4 1Q == to the other side of the refrigérator?
5 |A Yeah. |
6 |0 And what's that, a doorway that's shown here, what 1is that?
7 |a ~ Well, that’s the doorway going ﬁpstairs there. I think in
8 thaf kitéhen there were something like four or five doorways.
9 |One goes to a panty, one goes'to a -— six doorways. Geei. That
10 |one --
11 10 So this one here, this is the stairway that leads up tO the
12 |second floor?
13 |A Yes.
14 |0 And Seth's bedroom?
15 |A Yes.
16 |0O Okay.
17 |A and T think the table was there to the right.
18 |Q Right here?
19 |A 'Yeah‘ T think that's part of the table there.
20 MR. NELSON: Number 57
21 | (BY MR. NELSON)
22 |Q ‘I show you that photograph and this is a photograph of the
23 |front of thehouse? -
Hféé gﬂh,myéél.iéwi;twuw. SO
25 |0 And this walkway that leads up to the stairs, does that
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The one yéu just pointed to is I believe Seth's room.

This here?

Okay. And the picture itself is most likely taken from
Amy's room?
A Well, it looks iike it could be right at the doorway,
because that was a big linen chest that was against the wall
between her bedroom and ours.
Q So the relationship between where Amy's room was and Seth's
room, they were more or less across the hallway from one

another?

A The hallway is larger than that, because there's a bathroom

entrance, you know, beyond Seth's room there's a bathroom there.
It's like a rectangle and then there was Amy's room. 30 Seth's

room goes like this I believe and then the bathroom goes like
thlS and her room goes like this and across the hall is Seth's

But it's not as close as that seems to show it.

Q

the kltchen, where in this room would that be?

aAnd if this is Seth's room, that stairway that led down to

A If you went to the right going out of his bedroom, there s
a small hallway and there's a door there that can go to his

bedroom or another doorway in that small hallway that goes into

.| what was_ A back bedroom” that I used as a stu dyﬂmwﬁn_w;;.,vﬁ

Q And I ll Show you what S been marked as EXhlblL 24, and-

that was a photograph that you and your wife brought to court

KC Court Reporting
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'thé small house and our backyard and to th
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lead out to Hollis?

1A Hollis Ave.

0 . And I'm going to show you Exhibit 6. Now, where does that

door lead?

That's the door I showed you was

going past the refrigerator. It was going towards the small

house and towards the driveway.

0 Okay. So this particular doorway doesn't lead out to any

particular street?

A No, not really. No.

Q And if you were, like, the normal day when you would cone

home and you'd go to the driveway, 1s that, would this door be

more convenient to go to?

A Yes. You come across the pack of the house, the back of

-

at door.

&

MR. NELSON: ' Number 10.

(BY MR. NELSON)

0 _And in this photo that that's been marked as Exhibit 10,

{what's shown in this photograph?

A Tt's hard to decipher that, put I think we're looking at

the second floor hallway towards the stairs that go down, and

there's a large glass stained window there that's at a landing

He < -we're lecking from I

o B n )
foxigw)

would say Amy's room.

0 So this room, this would be --

KC Court Reporting
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25

1 |today?
2 |A We just wanted the people to knoﬁ that they're real people
3 |They've been talked about so mﬁch. ‘
4 10 And who's shown in that photograph?
5 |A Amy and>Seth.
6 {0 And did you --
7 |A This is Halloween the month before the accidentalkshooting.
8 0 So this is Halloween of 19867
9 |A Yes, it is.
10 |0 Now, back in 1986 when you were living at this address, did
11 |you have a firearm in the house?
12 |A “Yes.
13 |0 And what type of firearm?
| 14 A It was a shotgun.
15 10 And dd’you recall as of 1986, how long had you had that
16 |shotgun?
17 |A That I'm not sure of. It‘was bought the preceding year,
18 Jand it may have been purchased six months into that year or I'm
19 |not sure, eight months earller or somewhere in that vicinity.
20 1Q And who in your household, who wasj;t that used the gun?
21 |A My son. When we firsﬁ purchased the shotgun, we went 55@5W“\
22 to the Bralntree Rifle and Pistol and we registered the firearm
“:Q3W.~Wlth,th§,POllC€r and we‘went adwn“tneLe r—safe tjfies : s-mwﬁnd BB R
24 |1 went for two or three of them, but he was in the rifle team in
the high school, and they went down there all the time. And

KC Court Reporting
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N

there was an establishéd club .that they taught safety features,

1

2 |they taught shooting, proper handling énd'that kind of thing. A

3 10 and was that a type of club you would join as a member?v

4 A Yes —-— yes.

5 1Q And so were you a member of the club?

6 |A I think I joined with him at that time when we got the

7 |weapon, and I think I went two or three times. I néver went

8 |again. I really wasn't interested in shooting.

) THE WITNESS: I'm not going to touch it.

10 MR. NELSON: No. That's fine.

11 (BY MR. NELSON)

12 10 But in looking at the rifle that I've placed in front of
13 |you is that the‘same model that you had?

14 |A It looks close.

15 0] And do you recall whether --

16 |A The magazine is on the mouth like this. I can't testify
17 |that this is the exact model but it is similar.

18 1@ and do you recall if you had a wooden stock or something
19 |similar to this?

20 A I don't remember -- I don't remember. There should be a
51 |release somewhere. It might be on the other side of it. |
22 |There's a release oﬁ the other side. 'Thaﬁ is similar, and the.
23 | two storagemagazmelssmllar Ut GanE say 1S S¥actly the [T
24 | same. |
25 [Q Do you recall the model of the gun thatvyoﬁ had?

KC Court Reporting
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1 A I think I read in the police report, it was a 500,
2 |something like that, a Mossberg 500.
3 {0 Where in the house did you keep the gun?
4 |A The gun was kept in the closet. If was kept in the back of_
5 |the closet and the only time it came out was when Seth was
6 |planning to go shooting. I kept the shells in one of;ifi////////
7 |bureaus. I don't remember which one it was. | ‘
8 |0 So the closet that you kept it in --
9 A In the bedroom.
10 |0 In your bedroom?
11 |A Yes, in its case.
12 {0 " And it had a case?
13 |A Yeah.
14 |0 Was it different than --
15 |A I dgn't recall- that.
16 |0 And was it a soft case or a hard case?
17 |A No. Tt was é soft one.
18 {0 A soft one. And so you kept the gun --
195 |A In the béck of the closet.
20 [Q In the béck of the closet. And yoﬁ kept the ammunition .for
21 |it? |
22 |A It was either in her bureau or my bureau. I‘m.nof sure
,”23. Wﬁicha S S : - e
24 1Q ‘Okay. And is it your téstimony then that the only time it
25 |came ouﬁ was -—-

KIZCourfReporﬁng
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When Seth‘—~

-— when Seth went to the Rifle Club to use it?

‘Yes.

- And you, yourself, did you ever use it?

- T I © B

When we first got it. When we went down o Braintree, the

shooting range and the club and I had to go through an

orientation myself. And I had to do some things and learning

about this and that, but and I may have gone a couple of times

T wasn't interested in shooting.

after that, but that was it.

I had it for the protection.

Q Now, other than Seth, did either your wife Judy or Amy, did

you ever see them with the gun in their hands?

No. She had no interest in it whatsoever.

A

Q And when you say "she" who are you referring to?

A Amy.

0 So she had no interest in the gun at all?

A No. And I never really touched it either. -

And after you had purchased the gun and brought it back to
the house, did you have any discussions with the family as to

not touching it or anything like that?

A Yes. It was a difficult discussion pefore we got the
weapon. I mean my wife resisted strongly. And I might just to
V‘ngvewthws context, preface it with the vear-before we had a . |

robbery in the house And the place was'ravaged; éf}érgfk‘i':hvingu”\»J.a-isﬂ~

taken when we came back from my father's wake and the door was
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open, the windows were open and I go in there and the whole

place had been violated, everything. They took thlngs from the

kids' room in their pillowcases. They took important mementos

of the family. I remember my wife broke down in tears. I had

to keep them in the kitchen because we didn't know if the

burglars were still there. T called the police, they came, they

sent one officer. So I went through with him. He said we had

to go through each square and check everything. So we did. /////

They were in the other room. My daughter and son were terrified

and we came back. We were all disturbed and all upset but both

Seth and Amy were terribly upset, and Amy in particular. I mean

she was traumatized. I don't think she +rusted that house ever.

again after that. - y

0 And how long prior to this was that?

A This was the year before it, because my father's wake was I

think the 11th of August, August 11lth.

Q Of '857
A Eiqhty—five.
0 And that was prior to you purchasing the gun?
A That was prior, yes. |
Q So at the time of the break-in at the house -=
A The break-in and robbery.
QWQw«ww%xwyéﬁwdidnit;ba.p A_gun.at that.Point? i
.A ."Né' ,,,,, —
0 and after you purchased the gun and yoﬁ spoke to --
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A Well, I did have a small target pistol. I believe it was a

22.

0 And how iong’did you have that for?

A I had that for years I think as I recall it to the best of
my recollection. ‘

Q At the time of -- at the time that this incident took place
back in December of '86, did you still have that pistol at that
time?

A No, because it was taken in the same robbery.

Q All right. So that was stolen in the robbery?

A Yes.

Q Okay.

A It was a target pistol. It was a 22.

0 So after you purchased the gun,.did you have a discussion

with the family about the gun, were there any rules that you put
foerth regarding thé gun? : TN
A Nobody was to go into the closet to get that weapon. It

did have é lock. I don't recall whether I locked #t or not, but
it was in a bedfoom closet that could be locked. And over time,
Seth was pretty much an expert on that weapon. He had been
firing for a year, year and a half, but with other weapons at

the Braintree Rifle Club. And so I think we may have got it

o lwithinsiv-months.I think of December 6th, because he became . | |

know if he was interested in going hunting or what, but he had,
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‘and she. was in hér second or third year.
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you know, he'd go on spurts and shoot. So that would be the

only time it would be out.

Q .And was he éllowed, Seth, was he allowed to go in your room

and get the gun if he needed 1t?
A Not without telling me, but I may have gotten lax and let |-
him do that. I'm not sure. ' |

0 And you indicated that Amy had no desire --

A - None whatsoever.

0 -— to use it at all?

A No. Not only that, she didn't know the first thing about

the weapon. And she didn't know the first thing about almost

anything mechanical. 1 mean even to this day she needs help

getting her mail off the telephone or working something. She's

brillianf in a number of areas but that isn't one of them.

0 Back in December of 1986, were both of your children in

school?

And do you recall where they were in school at that time?

Q
A At Northeastern University.
Q

Both of them?

A I believe Seth was in his first year T believe, my wife may

have to correct me, but I'm pretty sure he was in his first year

0] And when they went to Northeastern, they Commutéd é}’dié”

they stay over? ' , \_///
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A Amy stayed there and I think Seth commuted because that was

1
2 |his first year I believe. I'm not absolutely sure about that
'3 |you'll have to ask my wife.
—]
4 1Q As she was‘growing up any problems with Amy? : >
5 (A No.
6 |Q None at all?
7 |A No.
8
9
10
11
12
13“ 0 So after she graduated from Northeastern, she went to
14 |Harvard? (//,
15 A Yes. And she loved her children, took care of her children
'16 made sure they had music leésons; Qhether her husband liked it
17 ‘or ndt,vgbt their teeth taken care of; got everything she could
18 for her family. She was totally family oriented, and she was
19 |family oriented when she was with us. | \“
20
21
22
23“““Q4LW'NGW¥£he date,thatwthis;happens'on December 6th, we've gone
74 |ineouan where to the point where you leave, you go to South |
25 |Shore Plaza. You’re there for a couple of hours and you come
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back ahd then there's an ambulance and the ambulance --

1
2 |A 1 want to 'stress the point that I wouldn‘t have left if I -
3 waS»worried‘abeut anyianiﬁosity remainieg between even Amy and
4 |1 | |
5 |0 Right. | :
6 |A Because we clarified that. They had their side and I g;;iﬁﬁ\
7 |my side. And it was a silly thingvabout some responsibilifief~_;/
g8 | for chores coming up on Christmas.
9 MR. NELSON: Could you just put up the aerial of the house?
10 | (BY MR. NELSON) |
11 10 and, Mr. Bishop, now when you come back from South Shore
12 Plaza,vyou again park in your park, the --
13 |A No. I pulled up on the curb there near the corner because
14 |everything else wae -
15 |0 Up here? '
.16 |A A little bit further down.
17 |0 Down Maple or?
18 A No —-- no, towards Hollis.
19 10 This way?
20 |A There yeu go. I didn't get that far down because there was
21 lan ambulance there at our house.
22 1Q Okay. SO the ambulance is parked down here°
23.. LA Somewhere in that area. I parked behind it and I walked
7424 -‘elaéenally across Ege 1aw;“£d§é;d;mthe house,-and I was stééééd T
25 |0 And just one ambulance?
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1A I, you know, my focus was oOn the house and what was going

|diagonally from that corner to the house.

390 in-an
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on inside. I don't even remember the ambulance but I assume it
was there because when they took Seth out and they were going to

go to the hospital, I wanted to get in the ambulance. So it had

to be right there somewhere.

0 and at the time there's an ambulance there, do .you notice

whether or not there's any police cars in the area?

A There was a lot of turmoil. I imagine there were. I can't

recall as of now.

o) And fair to say this was before cell phones?
A Yes.
0 So when you arrive at the house, that's the first you know

That's the first time I know.

Yes.

A

0 -— that there's something going on in ‘the house?

A

0 So now, when you park your car in that area and you then

proceed into the house?
A I got out because 1 saw what was going on, and obviously, e

something had happened. I wondered what happened. I approached

Someone had come down

the steps and stopped me. And I said who I was and I wanted to.

Seth out I guess behind hlm, but I m not sure when but ]ust

apbout that time.
KC Court Reporting
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0 So when you arrived there and the person stops you -~ Well,
first of all, if you come up -- if you come up to this part of
the house, is the kitchen in the back part of the house?

A Yes.

And so a person stops you out here?

T never got to the walkway.

Q

A I remained on the lawn.
0 Okay. At any point in timé did you see Seth?
A

No, I don't. I don't know that he had already come out or

was coming out. I'm just vague on that. I don't recall but I

didn't see Seth until the hospital.

0 Okay. And so the ambulance is still there?

A Yeah.

Q Do you recall leaving at any point in time after?

A They ieft. That's one of the problems, I wanted to get in,

they left and the policeman told me he would take me. You know

for a while I thought I drove there because I sat in his front

seat. T remember following the ambulance as if I was driving

down the road but in fact one of the officers drove me there

follow1ng the ambulance.

0 Okay. o do you.recall if the ambulance leaves as you re

walking up to the front door ox?

A I don't think so, no. No.
0. - But VOU ‘don‘t see them brin 9’ S‘E’C 0 O’uf ;t“ th?émbula’lce? o
A I don't recall that -—— I don't recall that. I think I

would remember that but he either had come out or was in the

KC Court Reporting
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process of coming out. . It couldn't have been too long because

they didn't wait long at that curb.

0 While you're at the house and before you indicated that a
police officer eventually drives you to the hospital?

A Yes.
0 and that's where you see Seth?

A Well, I didn't see him right away. They stopped me and I

had to £i1l out forms and all kinds of things. He came byfggf;\\

gurney and I wanted to leave to see him, but he looked at me.

Now, they keep saying he was dead but he didn't seem dead to me.
L

He looked at me. His head went like +his and he looked at me.

S S

I wanted to go to him and they stopped me. They wanted me to\>"

finish the stuff. It was important. They were going into the

operating room and that'é what happened. V///’”
0 When you say he looked at you, were any words spoken?
A No. He just was laying on the gurney from here to that

back wall. He came by. I was sitting at a desk here answering

questions, and his head was turned this way and I could see him

and his face. ///////

Q When you arrive at the house --—
A Yeah.
0 -~ you are going to be taken down to the hospital by the

police GFELCET. -

A Right.

0 Did you ever make it into the house?

' KC Court Reporting
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No.

So you were stopped at the front door --

~ Yes.
-- or out on the grass?
Out on the lawn, yéah.

and then taken to the hospital from there?

Yes.

10 =0 b= SO b

When you got back to the house, did you ever see your wife
at any point in timé?

A Well, at the hQspital, I was put in a room. I was there
maybe 15-20 minutes because they put me in a room while they

were working on him in the operating room and --

10 Was your wife down at the hospital? /”"}

A No. She wasn't at the hospital. She was at the police
station. And then so the police came in to talk to me, and T
didn't want to talk to them. I wanted to see my son. And so

they took me down to the operating room and I saw ‘him on the

table with tubes coming out. I asked them to take the tubes

out. I tried to deal with it and then T spoke to the doctor.

wanted to know what happened, why they couldn't save him an

then I asked to be alone with him for a certain amount of tim

5 ihen vou were.being transported to the hospital ==
A Yes.
0 ——~ did the police officer tell you what had happened?

KC Court Reporting
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A No. T know that something's happened. I'm not sure what

'QMfotaiwlntent was to disarm that weapon. - An
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A I wasn't in any shape to listen or hear anything.
Q - So when you arrive at the hospital, you don't know what's

happened at that point?

put I know that hé's been shot, but I don't now exactly what his

state is. I was told that he was very bad.

0 And at the time that you're at the house, you never see

Amy?
A No == no.

MR. NELSON: May I have just one moment? I have no further

questions for Mr. Bishop.

THE COURT: You can step down, Mr. Bishop. You're all set.

THE WITNESS: Can I just say'one other thing in

relationship or background context?
T think the robbery was very important and nobody ever
asked her why she kept saying I'm afraid of a robber coming in
the house. But that robbery was trauﬁatic;for her.
The other thing that nobody looked at a timeline to see
that she was sitting in that Victorian house, that big houée by

herself for close to two and a balf hours and she was afraid.

And she made a terrible mistake in acting on that fear. But

‘it's my view once she found that she was in a dilemma that her

Rt aTats

nd that's-what.she

spent her time on, espec1ally after thaL shot. The'fécfmtﬁéfnm‘

she was in that house for that long and the robbery I think was
. : . -
' KC Court Reporting -
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never taken into account.

REDTRECT EXAMINATION

(BY MR. NELSON)
0 Regarding the weapon that you kept in the closet. When you

kept it in the closet was it kept there, was it loaded or

unloaded?
A Unloaded, always unloaded.
0 It was always unloaded?
A Always unloaded, yeah.
MR. NELSON: Okay. Thank you.
THE COURT: Well, let me just ask you one question.

DIRECT EXAMINATION

(BY THE COURT) .

0 If she was so —— the robbery occurred August of '85;
correct?
A Yes.

Q Okay.

KC Court Reporting
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MR. NELSON: Just a follow-up on that?

1
2 REDIRECT EXAMINATION
3 (BY MR. NELSON)
4 |Q Regardlng the rifle, even though she was traumatized, you
5 |said that Amy was traumatlzed by thls breaking and enterlng and 
6 |the robbery of the house. After you got the rifle, she still
7 |never showed any interest --
8 |A No.
9 10 —— in wanting to learn hqw to use the rifle; right?
10 A No.
11 MR. NELSON: Thank you.
12 THE COURT: You can have a seat. Thank you, Mr. Bishop.
13 (Witness excused.)
14 MR. NELSON: 1I'll call Judith Bishop.
.15 THE COURT OFFICER: Take your time. You can sit or stand
16 |whichever you prefer.
17 THE WITNESS: I'l1ll sit.
18 THE COURT OFFICER: Okay.
19 THE‘COURT: dood morning.
20 THE WITNESS: Good morning.
21 JUDITH BISHOP, Previously Sworn
22 DIRECT EXAMINATION
23~ | (BY MR: -NELSON)-..
4 |0 wWould you identify yourself for the Court, please? '
25 |A T'm Judith Bishop.
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Q

And Mrs. Bishop, would it be fair to say you were here for

the testimony of your husband, Samuel?

A

Q .

Yes.

So I won't go over a lot of the same questions as far as

identifying the house and things of that nature.

A

Q

A

Q

Okay.

You were in the house back on December 6th of 19867

Yes, I was.

And in the morning hours when you were there, who was

present besides yourself?

A

T left the house at about six in the morning, and I was

gone until two o'clock, two~fifteen.

Q

A

Q

A

And where did you go?

T went to shovel, clean a horse stall and take care df my

Jhorse.

And where is that located?

At the time, I'm trying to think because I was constantly

moving him to find a cheaper place, but I think that he was

either in Quincy or he was in Milton at the time.

Q

A

Q
A

A

2nd I'm showing you what's been marked as Exhibit 1.

Uh-huh.

And the items that are sort of Hangihg off the door --

Dh ﬂUh B ‘W;“g wmmwgwwm ’ '

~— are those ltems that you used in your rldlng?

This was his harness. He could be driven. He had a little

KC Court Reporting
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cart and this was his harness You'd have to keep oiling it

every- month or two, and it had been oiled and I would just hang

it over the door to --

0 VBut those items are riding --

A That's horse stuff, yeah.

0 Okayi And besides riding horées, did ybu have any pets
around the house, dogs, cats? »

A We had a cat.

0 and would the cat would that stay inside most of the time

or outside?

A We wanted her to stay in, but she would get out.

0 When you left the house at six, around 6:00 a.m. --

A Uh-huh.

Q‘ -—- was anyone in the house up at that time?

A Nope.

Q Just you. And then ybu came back you said around two?
A Yeah. |

Q‘ And when you came back at two, who was present at the
house? |

A T pulled into the driveway.and Seth pulled in right behind

me. And he had a bunch of grocery bags in the car, and I helped

him lug them back into the house.

drlveway that your husband descrlbed -

A Uh-huh.
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‘kitchen, the one that I pointed out to the ot

—— that's in between your house -~

Yes.
-— and that other house?
Well, it's on the far side of the small house.

All right.
n the man that built

=0 T 0 0O

The house is a large Victorian and the
it in 1887 was a dentist and he built his office right next

door. So it was built as a dentist office but then converted

into a house for people to live in several years before we

'bouqht the house.

0 So now, when you come in at approximately 2:00 p.m.?

A Uh-huh.

Q And Seth's there and you have groceries to bring in the
house?
A Yeah. We just had bags under our arms and.

0 and which entrance do you use going into the house?

A The one through the'small house, that side door into the

her small house and

the garage.

Q T'm going to show you what's been marked as Exhibit 6.

A Uh-huh.
Q and that would be the doorway that you went to —-—

0. —— with the groceries?
A Yup.
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0 And when you go inside of this doorway, where does that

lead to?

A Right smack dab into the kitchen.

0 Okay. - And when you pull up, when you arrive and go to this

door, it's not locked at all?

A No.
at led out of the house would you

normally keep locked?

A Yes. We tried. I mean there were kids coming in and out

21l the time, their friends and they had the door open. They

could just come in and come upstairs, just do this, do that. I
tried to keep the house locked but it was not locked.

0 All right. So when you arrived at this doorway with the

groceries and Seth's with you --

A Uh-huh.

0 ~— you go into the kitchen then?

A Yeah.

Q. And do you help put the groceries.awaY?

A We.didn't éveﬁ get a chance. Ve barely'got them. I still
own - on

had a bag of groceries in my hands and he had put his d

the counter when Amy came through the door.

0 And when she came through the ddor, what door did she come

S REOUGh e o e L L LD o

A The dining room door.

MR. NELSON: Can you put up-the diagram of the first floor?

KC Court Reporting
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(BY MR. NELSON)

b oI e R e

very

1©

And this is the kitchen here; correct?
Yeah. |

And this is the dining room area?

No. The dining room is --

Further down?

Yeah. There's something wrong with that diagram.

goéd.

Okay. So this room here --

That room is —--

-— that's a separate room from the dining room?
That's a room that I don't recognize at all.
MR. BISHOP: Can I answer that?

MR. NELSON: No.

(BY MR. NELSON)

Because you would go into the dining £bom.

KC Court Reporting
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It isn't

A

Q Okay. So this doorway —

A Uh~-huh. :

Q -— would be ftbm the dining room into the kitchen?

A. Yes. )

Q Okay.

A I guess it looks too long to me. I don't know. I can't
Ireally” —~“1t} “beenra hiiéwa“”“”MW“”“ -

Q Going back to this photograph that I showed you before --
A I know. I see what's wrong, but.

140 Warren Street West, Raynham, MA 02767
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—— Number ‘17
I know what I see 1is wrong.

Okay.

The door, the dining room door igs like three feet from the

1

other door} the door going out.

[CTEEN - O @

W
A
0
A
c
r
h

t

Q

Okay. ‘In Exhibit Number 1 that shows the dining room door?

Yes.

Ckay.

and the door going out.

2ll right. So this —-- excuse me, this photograph here,
hat I'm pointing to here, that's the dining room?

Yup.

Okay. And 1s that +he door that you came in?’

Yes, but see how close together they are? They're righﬁ

tose together and then there's a cellar door that comes out

ight as you come in the back door, there's a cellar door right
ere. So there were like three'doors that were all Jjammed
ogether right there.

Okay So when you come in through this door and you've got

the groceries —-

A

Q

C

0

Uh~huh.

- and Seth went and put the grocerles down somewhere?

THE put “EBTE onT the counter. I was” pULLLﬁg rem—onthe

ounter also.

And the counter, where is that?
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A See where the stove is? It's the wall --
0 A little further down?

A Yes.

0 and is it after you put the groceries down on the counter

that you then see —-

A Yeah.
0 —-— Amy? And when you see Amy, is she carrying anything at-
that time?

and said "Help me unload
0 So she comes through the door and says, "Seth, help me

unload this"?

A Uh-huh.

0] And what does Seth do then?

A He went to reach for it. I mean he put his hands up to

reach for it, and I said "Don't point it at anyone"  and she

turned and it fired.

was ——- she had a hand on the barrel part and a hand on the

stock. She didn't even have her hand on the trigger. She

turned and it discharged. 5
: N : A

N
0 'so is she still in that doorway? \\W///////

She had just come through the doorway.

A
0. TAnd you were betfween her and Seth?
A No. I'm beside Seth. He's beside the stove and I'm to his

right. We're standing almost side-by-side. That gun rifle,

KC Court Reporting
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that gun barrel went right past me and over to him and fired.

mf23ﬁ

1
2 |Q . When you first see her --
3 |A {Lwish it had hit me instead.
4 1Q When you first see her and ;%e's carrying the rifle, how is
5 |she holding the rifle? |
6 |A She had her hand on the barrel and she had a hand on the
7 |stock and she was holding it like this.
8 |0 and so if this were the rifle, all right, and she‘has one
9 hand here --
10 |A Yes.
11 10 -- and one hand down here?
12 |A Up~cioser than that/ like, just about like that.
13 10 Like that?
‘14 |A Yeah.
0 And is she holding it similar to this?
16 |A Yes. |
17 0 Oor does she have it pointed just like this?
18 |A She held it like that.
19 @  All right.
20 |A And then she turned --
21 |0 So theﬁ she turned --
22 A ff‘the barrel went right by me and turned to him and turned
it gﬁawit discharged.- R —— " 7 T
24 |0 So as she's turning with it, as she's turning with it, like
25 |this motion —--

VKIICourfRﬁporﬁng
140 Warren Street West, Raynham, MA 02767

Y = T O ]




14
15
16
17
18
19

20

21

22

A Uh~huh.

0 -— it goes by where you're standing?

A Yes.

0 And when it gets to the location where --

A Yes.

’Q -— where Seth is, that's when it goes off and it hits Seth?
A Yes.

0 And does he fall there?

A Yes.

0 T show you Exhibit 11 and can you recognize what's shown in

that photograph?

A T can't say really where this is. TLet me look up there

maybe it's clearer.

0 Is it clearer up here? Do you see this door that's open
here; do you recognize what that 1s?

A Oh, it must be the péntry door. That kitchen had seven

|doors coming out of it.

Q Well,”db you see the shoes that are located  there?
A Yes.
0 Let me show you what's marked as Exhibit 4 maybe that will

help you orient yourself as to this photograph. Do you see the

shoes in that photograph as well?

23

25

A Yes -- yes.

0 All right. So does that help you in recognizing where this

is?
KC Court Reporting
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A Yes.

0 And where is that?

A It looks like it's in front of the stove.
Q Okay.

MR. NELSON: And can you put up number 37?

Are you all right? Do want a cup of water?
THE WITNESS;' No. |
(BY MR. NELSON)
Q Showing you what's marked as Exhibit 3, do you recognize
what's shown in that photograph?

I guess it must be where Seth fell.

So this area right here is where he fell?

Yes.

Yes.

A
0
A
/ Q0  And that would be in front of the stove area; correct?
A
0

At the time that Amy was turning with the gun and it goes

by you and then it fires and Seth gets hit, how far is Amy from

Seth?
A . Three feet, two feet very close, very, Very close.
Q - And there was an indication that at that time Amy was

wearing some type of a jacket. Do you recall?

They both wore those dungaree jackets, you

g

24

25

know, that's “E311 T know. ShE used ‘toTwear’ tnauwa*lotvb

0 All right. And was that something that she would wear

around the house?
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A Yes, because we had a very drafty house.
0] 3o it would not be unusual for her to wear that around the
house?

A Oh, heck‘no.

0 After the gun goes off, did you hear or did Seth say

anything?

A Yes, he did. . He said "Oh no, Mom."

0 And did you say anything then?
A T said -- I was just screaming I think. I don't know.
0 After Seth was struck, did he fall immediately to the
ground?
A (Witness shaking head "yes.")
Q Yes?
A vYes. The blood was just -- It just came in a wave. My
shoes were full of blood; my hair was full of blood.
0 and when this happens what was Amy's reaction when this
'happened?k |
A V.She was right in front of him. She ran out the door and

called for Debbie next door. Debbie is a nurse. 1 heard her

calling "Debbie "Debbie" and she wasn't home. SO she wandered

off down the street.

0 When she ran out of the house, did she still have the gun

A Yes.
THE COURT: Here's some water.

o ~KC Court Reporting
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THE WITNESS: Thank you. I'm sorry.

1
2 THE COURT: That's all right.
3 (BY MR. NELSON)
4 10 Now, do you bend down to help Seth?
5 |a I called 9-1-1. |
6 |0 And the phone that'si—~ Where is there a phone in the
7 |house?
8 |A Right there, right where the back door is, where you see
9 |you go out the back door, the dining room. It was right on the
10 |wall right there.
11 {0 So by the door that you had just come in?
12 |A Yes.
13 |0 All right. So there's a phone there on the wall?
14 A Yes.
1510 And you cailed 9~1-17
16 |A-  Yes.
17 |0 When Seth fell, do you recall does he fall down on his back
18 |or on his front?
19 |A No. He fell on his face.
20 |Q Straight, so the chest area where he's struck that's
21 againsﬁ the ground; he fell forward?
22 A Yes.
556" You call 6-1-1 and Then what do you do?
24 A. I keep begging them to come. It seemed like they didn't
25 come for the longest, longest time.
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Q I just‘want to ask you if you would look at

Frat you uere Living T

0 So you stay on the phone with someone?

A Yes.

0 Okay. And are you able to, do you look outside to see if
you can see Amy at all?

A No. She's gone on past the small house.

o0 ~ All right. Did you see which direction she ran?

A T would have gone to get her put I couldn't leave him

alone.
0 Did you see what direction she had run to?
A She didn't pass the house, SO she went toward Washington

Street. And she had gone past, Debbie lives in the small house,

and. she had gone by. Then I called for Debbie and she wasn't .

home.

MR. NELSON: Put up 13.

(BY MR. NELSON)
) the photograph
that's up on the screen there, and I'm going to give you a copy

of it.. This 1is Exhibit 13.

A Okay.

10 2nd see this little highlighted circle at the bottom?

A Yeah.

Q0 - And do you recognize that as being your house or the house

A Yes.
0] -— at that time on Hollis Ave.?
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0 And the smaller house that you were talking about,

oo O 0 P 0 b
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A Yes.
is that
shown in that?

Huh?

There was another house that you shared the driveway with?
Yes, it was the little house that was a dentist office.
And is that shown in that photbgraph?

I don't see it.

You don't see 1it?

mean a beech tree that

4

There's a huge beech tree.

probably is obscuring it.

0 Do you see next to that circle -~

A Yeah.

Q - fhere‘s a house there?

A Yup.

0 Is that the house you'rerreferring-to?<

A Yes.

Q And so you say that Amy had run in the direction of that
house? |

A Yes.

0 And then passed.it?

A Passed it and went on down the street.

5 AIl Tight.  Running in the direction of Washingfon SErest? =
A Yeé;

0 And at that time she had the rifle with her?
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1 |A Yes.
210 Now, did youustéy on the phoneyu@til the ambulance arrives?
3 (A I stayed on the phone -- I stayed on the phone and I ran to
4’ the front door to make sure it was unlocked and when I got to
5 ' the door, they were coming up the steps. So I just opened the
6 |door, the front door.
7 10 And can you, I know it's been a long time, estimate héw
8 long that took?
S |A It seemed like forever but I don't really know.
10 |0 Okay.
11 A But it seemed like forever. I kept saying "please,”™ you
12 | know ﬁplea;e;"
13 10 After that initial time that you said you heard Seth say
14 |something —--
15 |A Yeah.
1l |0 -~ did you hear him say anything else?
17 |A No. He moaned and he groaned.'
18 |Q But no words’that were discernible to you?
19 A No.
20. 10 And when the ambulance arrives, they come to the front door
21 areé of - the house?
22 |A Yes.
23 [6 End then yon bring them into the Kitchen area?
| 24 A Yes. The police came first.
'25 0 So there are police officers that arrive first?
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1 |A | Yes.
2 10 And do they go to attend to Seth?
3 |A Yes. And thén they go back and get the ambulance people.
4 10 And when the ambulance people afé there, do you —-
5 |a They took me into the living room. They wouldn't let mé_
6 |stay in the kitchen wﬁile they worked on him. They put those
7 |things you blow up to keep pressure on his legs and arms. And I
‘8 was just so upset; they took me into the other room.
9 Q So there was a period of time then that the EMTs are
10 |working on Seth --
11 A Yes.
12 |0 -— at the house?
13 |A Yes. _
14 10 And in that photograph that I had shown you earlier those
15 |-
16 THE WITNESS: Maybe I have it.
17 4 MR. NELSON: vYou might have it there.
18 (BY MR. NELSON)
1% 10 In Exhibit 4, the boots that are éhown here, do you know
20 |whose those are? V
21 |A Gee, I don't know. They could be anybody’s.
22 10 | So you don't‘know whether those were the boots that Seth
23 fwas -- if he was wearing those boots. or not?
24 |A T don't think so. Well, I don't know. I don't think so.
25 |He didn't usually —- He usuélly wore sneakers.

KC Court Reporting
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0 And he didn't have time to take anything off his feet
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1
2 |before Amyiéame in --
3 (A No..
4 |Q | .—4_into the room that day®?
5 |A No. Oh;1no. No, not at all.
6 |0 And so do you remain in the living room then until they
7 |take Seth out of the house?
8 A I was in the living room when they wheeled hlm past the
9 living room door. ‘
10 {0 And while you're in the living room are there police
11 |officers talking to you at that time or anything like that?
12 |A Someone was sitting with me.
13 10 And were they questioning you at all at that time?
14 A No.
15 |0 Just staying with you?
16 |A Yes.
17 |1Q So they then take Seth out of the --
18' A Yes. . »
19 Q -— house altogether?
20 |A And I wanted to go to the hospital but one of the officers,
21 |I don't know which one it was, saidwthat they had found Amy and
taken her to the police station and tﬁat T should probably go to
|the police station instead of going to the hospital. So I went 1
24 |to the poliée station.i
25 |1Q | And .so you're then taken to the police statioﬁ by a police
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officer?

A Yes.

Q Do youkrécéll who that was?

A I don't know. Officer Finn was very —-- it might have —- 1
don't think so. I think it was, maybe it was Brady. I don't
know —~ T don't know which one it was. 1 think it was Brady.

If it wasn't Brady, I don't know.

Q So when you arrive at the police station, was Amy there?

A I came in the door and I said to them "Where is she? Is

she all right? Is she all right?" Officer Brady said that she

was in one of the side rooms O something, and he opened the

door and she was sitting in there. and she seemed to be all

right.

0 And were there poliée officers that were questioning her
’then?

A Yeah. It lobked like it.

0 And did you say anything then?
A See, T don't remember saying anything, but I certainly if I

ght mind I would have said something, so maybe I

did.
Q .And do you recall telling her not to. say anything?

A I might have done that. I don't -- 1 don't recall talking

‘to her at all but 1t S somethlng T would have done just --

Q When you are at the pollce statlon/ do yoﬁ"recaTl asklng to

see anyone at the police station?

KC Court Reporting
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1 ’A No.
2 10 Do you ever ask to see the Chief?
3 |A No.
4 10 Or any of the detectives?
5 |A No. I was —— I was —- 1 waén‘t in my right mind. I
6 |remember up until Seth hit the floor, but beyond that I remember
7 | some things but not a lot. I was just —-— there was SO much
8 blood I wasn't sure he could‘live, and I did ask people when
9‘ they came out if they could call the hospital and find out if
.10 Seth was all right or not, but I don't know. And Otis B. Oben,
11 |Jr. and his wife, Muriel, were there with me and we just stood
12 |there and waited.
13 |Q So you don't recall or have a memory of ever asking to see
14 |the Chief?
A No.
16 |0 - Did you knéw the Chief at that time?
17 |A I knew of the Chief. I mean I knew who was the Chief. We
18 llved in Braintree for 20 years before this happened and then we
19 llved in Braintree 10 years after this happened I was a town
20 meeting member. T knew people from town meeting and thinés like
21 |that. |
(22 Q And had you ever Séoken +o the Chief before?
23 »'A Probablv at the town meetlng or if a pollce budget was
”&é4v g;%ing ;ﬁ or somethlné; but&“ e
25 10 How long did you remain at the police station?

* KC Court Reporting
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A I'm going to say about an hour and a half.

Q And when you left the police station, did Amy leave with

| you?

A Amy.left when Sam came back céme, came 1in @nd'told,me that

Seth had died. And we stood rhere for a few more minutes, Obey

and his wife and us and we just stood there and then they

finally brought her out and we left.

0 So your husbénd had he come to the police station?

A Yes.

0 So you all left together?

A Yes.

0 4 And how far is the police station from where your home was

located then?
A I'm no good at that kind of thing, but two miles, three

miles, two miles, three miles. It was real close.

0 'The_rifle that Amy had when she came into the kitchen that

day, you had seen that before?

A Yeah. I had seen that before.

10 Had you ever seen Amy with it before?
A»  No.
Q Had she ever expressed an interest to you in wanting to

learn how to use the rifle?

o} Had you yourself ever used it?
A No.

' KC Court Reporting 7
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And did you ever see it again after that date?

No.

So it was never returned to you?

No.
Did you know what happened with it?
T think it was Bill rinn who called and asked us several

months later if we wanted it back. and I said "No." And he

said could he have it, and I said "Yes."
0 and he's one of the Braintree Police Officers?
A Yes. T never wanted to see that gun again. I didn't want
to see it in the first place.
MR. NELSON: Exhibit 8.

(BY MR. NELSON)

0 T'm going to show you what's been marked as Exhibit 8, and

do you recognize what's shown in that photograph?

A Yes.

And what is that a photographvof?

Q

A Amy's room.
o) And that's the way it looked back in December of '867
N ‘

Yes.
MR. NELSON: Exhibit 9.
(BY MR. NELSON)

0 wIswgpat’apothgr photggraph f Amy's room?

A Yup.
0 Okay. And +hat's the floor next to the bed?

‘ KC Court Reporting
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A Yes;

0 And then Exhibit 7 if you recognize it, is that the bed in

Amy's room?
A I guess soO, YyesS.
o} And you didn't see it with any -- In the condition it is

now you never made observations of it looking like that, did

you, with shotgun shells on the bed?

A No.

0 There had been some indication that the firearm had been

discharged in Amy's room sometime earlier in the day. Did you

hear that?

A No. I wasn't -- I came in -- when I came in she was

already coming down the stairs.

0 So when you come into the house, she's already down on the

first floor?

A T don't think she was on the first floor. I think she came

down the stairs as we were coming and she heard us coming in.

T'm sure and came down the front stairs. Because we had already

gone in to put groceries down and she came thrcugh the door.

0 and to come in through that door that she, where she came
into the kitchen, through that dining room door —-

A Uh-huh.

o §§§4H9uld @gveAcome down the front stairs --—

Yup.

A
0 ~— that were more towards the front of the house?

KC Court Reporting :
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1A Yup.

o) Rather than the stairs that came directly to the kitchen
from Seth's room? |
A Oh, yeah. ©No. She didn't come down them. She didn't come

down those.‘ She came down from the front. She never used those

stairs.

Q So the ones from the bedroom --
A Tﬁe pack -- the back set of stéirs.
Q And after ﬁhe gun goes off and Amy's leaves the house, she
leaves through that door that you had just come in ;— |
A Uh-huh.
Q -~ with the groceries?
A Uh-huh.

MR. NELSON: I have nothing further, your Honor.

THE COURT: I don't have any questions. Ybu cén take a
seat, please. You're ail set.

THE WITNESS: ~Thank you.
(Witness excused.)

THE COURT: Do you want to call a witness or do you want to
take a recess now? What's your pleasure, Mr. Nelson?

MR. NELSON: We can take a break and then I can —-

THE COURT: Okay. Ten minutes?

THE COURT: Okay. Ten minutes, please?

THE COURT OFFICER: Yes, sir.

: KC Court Reporting _
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(Codrt’recessed at 10:56 a.m.)

(Court reconvened at 11:16 a.m.)
THE COURT: All right. Before we pegin, I'm told by the

court officer that the Bishops have chosen to leave; 1is that

MR. STEVENS: Yes.

MR. NELSON: That's fine.

THE COURT: Okay. -All right. Would you like to call your

next witness, please?
MR. NELSON: Richard Jordan.
THE COURT OFFICER: Richard Jordan, please? Would you take

the stand please? You may sit or stand, whichever you prefer.

THE WITNESS: I'1ll sit.

THE COURT: Now, it would be helpful to me, Mr. Nelson, if

as you call these officers

provided me with a number of reports —-

MR. NELSON: Yes.

KC Court Reporting ¢
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THE COURT: -- if there is a written report, if you could
just point me to that as you call the witnesses?
MR. NELSON: T will.

THE COURT: Okay.
'RICHARD JORDAN, Previously Sworn

DIRECT EXAMINATION

(BY MR. NELSON)

sir, would you identify yourself for the Court, please?

Q

A Richard Jordan.

Q And, Mr. Jordan, I want to direct your attention to 1986,
ccember of 1986, can you tell us how you wWere employed at that

time?

A As a patrolman of the Braintree Police Department.

Q And at that point in time, how long had youvbeen a member

of the Braintree Police Department?

A About elght years.
0 And on December 6th of 1986 about approximately 2:30 in the

afternoon, were you dispatched to Hollis Avenue?

A Yes, sir.

Q And do you recall if you went to that locatibn,

specifically,,46 Hollis Ave. alone or with another officer?

A I believe it was with another officer?
o . Do vou recall who that was?
A We left role call, 50 I m not sure. When assigned when we

left role call, we just jumped in the first car if we had an

‘ KC Court Reporting
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emergency and juét leave. But I know Officer Finn, Officer

Murphy and myself did arrive at the same time at the residence.

Q When you arrived at that location, did you go to a specific)

lccatlon at the house?

A I belleve we went in through the STde door into the
kitchen.
0 And when you went into the kitchen, what observations did

you make?

A SQEQ‘Bishop was laying on the floor in a pool of blood.
T
0 And in relationship to the door —- First of all, the

doorway that you entered, let me show you what's been marked as

Exhibit 12, which is an aerial of the house itself, the doorway
that you entered, where would that be on that photograph?

A T believe I entered into the kitchen, pbut I don't recall,
put I believe it was a door on the side of the house.

0 And do you recall —--
T pelieve it was off of Maple. I Jjust thought of it.

A
Q Off of Maple?
A Because I believe I went in directly to the kitéhen but I'm

not positive. I know that's where it was in the kitchen.

0 And when you entered in, where was Seth Bishop lying on the

floor in relationship to where you came in the door?

A ,
0. You don't recall?
A No!
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.And do you recall if he was facedown or face up?

Q

A I believe he was facedown laying on his side.

0 And do you recall Was he speaking’aﬁ all?

A He wasn't sSpeaking. He was still alive, but he wasn't
speaking. .

Q And when you say he was still alive, what did you do to
determine that; were his eyes opeﬁ? |
A It was air movement.

0 All right.
A

There was air coming out of his chest.

o) Okay. And a lot of blood?
A Yes.
Q When you came into the kitchen, were there any other people

in the kitchen other than Mr. Bishop on the'floor?

A I believe his mother was there at the same time. I know

Dfficer Finn was standing up and Officer Murphy and myself were

working on him.

Q Okay. So the thrée of you, Officer Finn, Officer Murphy

and yourself, you all arrived at the same time basically?

A¢ | Yes, I believe so. Yes.
| Q Did you all go through that. same doorway inté the kitchen?;
A I don't recall.
;All<rigéj;,_Andmwhenvyou‘§ay you began working on Seth

Bishop, what did you do?

A Rgain, we just as first responders, we just try to stop the

KC Court Reporting
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bleeding and render first aid until the ambulance arrived, but

they were only a couple of minutes behind us.

0 and so then when the EMTs arrive, they took over treating
“lhim? |
A Yes.

Do you remember where the wound was on Mr. Blshop?

Q
A It was on his chest llke in the center of his chest.
Q

I want to show you —-

MR. NELSON: And I do have a police report.

(BY MR. NELSON)

0 and in your police report, do you put a description of
where the wound was located on Mr. Bishop? |

A Uh-huh. Yes, I do.

0 And what was your description at that time?

A It was at the left center of hi

the center of his chest, right around here somewhere.

o) Now, you remained at that location while the EMTs were

working on Mr. Bishop?

A Yes.

0 And then what did, you do then?

1A I drove the ambulance to the hospital} so they could work

on him in the back.

|0 And what hospital did.he go to?
A South Shore. No. I'm sorry. Quincy City.
0 And then after when you arrive at the hospital, did you

KC Court Reporting
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remain at the hospital for a period of time?

A Yes, I did.

0 And were you there at the time that Mr. Bishop was
pronounced dead?

A Yes.
0 And then how did you -- You eventually leave the hospital

and where do you go from there?

A I return to the station.

10 And at some point in time, do you then end up in the area

of Dinger Ford?

Q And did you have occasion to speak to any individuals when

you were at that location?

A Yes

0 And do you recall who it was you spoke to?

A T don't recall the names. 1 was sent down from the station
evidentially, but I don't recall taking a report but I have read
it.

0 And just showing you that report is that also your report?
A Yes.

Q And in that report, do you indicate speaking to two
individuals? | |

A - Yes, it is. 3

0 And do you have their names?

|A Thomas Pettigrew and Jeff Doyle.

, KC Court Reporting
140 Warren Street West, Raynham, MA 02767
508-944-7158




10

11
12
13
14
15
16
17
18

19

20

 linvestigate, check the area to S

1-77

0 And you spoke to those individuals and what did they say to
you?

A They told me that they heard a noise downstairs and they
went down to investigéte. They opened a door coming from up'to
downstairs and:she was- standing there, took them at gun point,
demanding a car and some keys.

Q And when you say "she" who are you referring to?

A Referring to Amy Bishop.

0 2nd both of those individuals, both Mr. Doyle and Mr.

|Pettigrew indicated that she had pointed the gun at them?

A Yes.
0 and after you spoke with those individuals at the Dinger

Ford, did you then go back to the police station?

A Yes.

0 And you first got back to the police station prior to going

over to Dinger Ford?

A T believe I did. I went back or I wouldn't have had a car.
Q So from the hospital someone took you back to the police
station? )

A | Yes.

You get a car and then you went to Dinger Ford?
A ves. I must have been dispatched again from the station to

PR A o
e what we could find.

)(I)

0 All right. And when you first get back to the police

station, do you know whether or not Amy Bishop is located there
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at that time?

A I doh't recall seeing her.

Q  Were you advised thét anyone had been taken in regarding
the shooting that you had attended?

A Yes. I knew she was arrested, yes.

0 Okay. But you don't know if she was still at the station

then?

A No, I don't.

0 When you get back after being to Dinger Ford, was she at
the station then?

| -
- recall.

b=
-
Q.
@]
jou;

0 Well, did you have conversations with other members of the

Braintree Police Department regarding her arrest?
A I'm sure I did.
id you have conversation regarding

Q At any point in time, d

her being released?

A Yes. We all discussed it.

KC Court Reporting
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Q All right. So that wou
the top?
A Yes; yup.
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(BY MR. NELSON)
the area
identify what that is?‘

at Hollis Ave.?

the front building I believe s0.

believe attending to Seth until the EMTs came —-

MR. NELSON: Can you put number 13 up, please?

Aand I'm showing you what's been marked as Exhibit 13 and

that's highlighted in the circle on the top, can you

Yeah. That's the Dinger Ford auto repair.

and the circle at the pottom would that be that residence

Yes.
and are you familiar with the Village News?

The puilding in front? I believe they're in the back of

1d be to the right of that circle at

Uh-huh.
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0  -- did you have any conversétioﬂ with Judy Bishop while you
were there? |

A No, I didn't.

10 " And other than the two individuals that you saw at Dinger

rom any other

people?

A No.
MR. NELSON: Nothing further, your Honor.
_THE COURT: Well, I ha&e a couple of things.

DIRECT EXAMINATION

(BY THE COURT)

When you were attending to Seth, where was Judy Bishop?

I believe she was in the kitchen, but I don't recall.

vou don't recall?

o0 2 0

I remember seeing her at her place, either when I came in

she must have been standing there. I remember seeing her but

don't recall where'shé was. Once I got in and started taking

care of him I don't know what happened to her.

0 So you have no memory of what her emotional state was at
that time? | | |

A No.

0 Okay. She made no statements to you aboﬁt what happened?

Now, when you took statements from Pettigrew and -~

Doyie.
KC Court Reporting
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Doyle, who did you provide those statements to?

They would ﬁave_been turned over to the watch commander.
And the watch commander at that time was?

Lieutenant Sullivan.

An& do you know what happened after that?

No, I don't.

I mean they had essentially told you that there was aﬁ
attempted arm robbery; correct? |

A | T don't recall that, no.

Well, you said that --

@]

Oh, ves. I'm sorry.

Yeah. She pointed a gun at them?

Yes.

And demanded a car?

Demanded a car} yes.

Okay. So what happened to that charge?

We don't take the charges out. We file the reports.

Right. You filed it with the Lieutenant.

b= o N N ol S S SR

ves. And don't have any idea what happens to them after

that. They go to the detective bureau for follow up and then

they take out the complaints.

Q 'Wellp did you ever follow up; T mean did you ever ask what

A No, and I had no idea what happened. We don't follow up on

it at all.
‘ KC Court Reporting
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20 - THE COURT:~ Okay. Any other questions?

21 MR. NELSON: No, your Honor.

22 THE COURT: Okay. Could Officer Jordan be excused?

24 THE COURT Do you need to recall him? You can be excused
25 |then.

i
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THE WITNESS: Thank you.

(Witness excused.)

MR. NELSON: William Finn.

THE COURT OFFICER: William Finn.

MR. NELSON: William Finn is the next witness, your Honor.

“THE COURT: Okay.‘
THE COURT OFfICER: If you'd just take the stand, please?
You can sit or stand whatever you prefer.
THE WI?NESS: Okéy.
WILLIAM FINN, Previously Sworn

DIRECT EXAMINATION

(BY MR. NELSON)

And, sir, would you identify yourself to the Court?

My name is William Finn, retired Braint

F-i-n-n.

of

0

A .

0 Could you spell your last name?
A

0 I just want to direct your attention to December 6th,
1

986, were you a Braintree Police Officer at that time?

Yes, 1 was.

A
Q  And at that time, how long had you been 2a member of the

Braintree Police?

A I went on in 1972.

-
)
3

location of 46 Hollis Avenue?

A Yes, I did.
;
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0 So when you enter in the house,

and had you received a;9~l~1vcall?
T actually took the 9-1-1 call.

A
0 And the call that you took, who was that from?
A That was from Mrs. Bishop.

Q

and when you took the call from her, did she tell you what
had happened at the house at that time?

A Yes —-— yes.

0 and could you tell us the tone of her voice at that time on

the phone?

A T don't recall that.
0 Okay. Did you then after taking the 9-1~-1 call, you
responded to that location?

Yes, I did.

And were you with other officers?

Yes, I was.

Tim Murphy and Rick Jordan and eventually Sergeant Brady.

A
Q
A
0 Do you recall who you were with?>
A
Q do you recall did you meet

When you arrived at the house,

Mrs. Bishop there?

A 1 met her at the front door.
you go through the front

door of the house?

I RTIEN &f =3 = DTS : :

Q And do you recall how Mrs. Bishop appeared to you at that

time?
{

, KC Court Reporting ,
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A No, I do not.

0 Do you recall in February of this year speaking to a couple

of state troopers regarding this incident?

A I believe Captain Shea‘and another trooper. I'm not.too
sdre.
Ana I just want to ask you to look at this report here?
Okay. |
and just read this to yburself if you would?
A Okay.
0 And you had indicated that you didn't recall how she, Mrs.

Bishop, appeared to you at that time. Do you recall telling the

officers or the troopers how she appeared to you?

A Yes. What I meant by my answer to the first question was

that, you know, she wasn't screaming. Visibly she was upset

that an accident had happened, I mean distraught as I had told

the State Police, but I mean she wasn't hysterical.

Q Okay. -So when you arrived then Mrs. Bishop tells you that

Seth's in the kitchen?

A Yes.

0 And you then proceed to that location?

A Yes, I did.

Q and what observations do you make when you enter the

A Seth was on the floor in the kitchen. There,waé a pool of
blood. He was laying facedown.

i
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0 And what did you do?
A T helped turn him over with Jordan and Murphy, and we

opened his shirt to the .wound and we started to perform whatever

emergendy medical treatment needed to be done until the

ambulance people arrived.

o) And could you tell if he was still alive at that time?

A I don't think so.
y breathing or anything of that

0 Did you hear any noises, an
nature?
A T don't recall that.

How long before the ambulance arrived?

I QOn‘t recall that either.

Q

A

Q Did all three of you work on Mr. Bishop?

A When I first got there, I was

At different times, yeah.

opening the shirt and then Murphy and Jordan pitched in and at

different points of the time the three of us at one point in
time had been working on him.

And do you recall seeing the wound?

Yes.

And where was -that located?

=R G R N O

Tn the chest area I believe if 1 recall it correctly.

Do you recall the size of it ox?

i

B0 B0

No. A lot of blood coming from it?

Oh, yeah. There was a 1ot of blood; on the floor as well.

KC Court Reporting
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0 A1l right. After the EMTs arrived and they begin working

on Mr. Bishop, while you're in the kitchen doing that, do you

recall where Mrs. Bishop was?

A No, ‘I don't.

Q You don't recall her ever saying anything while you were

worklng on her son?

1A T don't recall that; no.

40 After the EMTs arrive, what do you do then?

A Sergeant Brady had ordered all the other cars at that point

in time to go and search for Amy Bishop because she had left the

house and I was one of the cars. I believe that Jordan stayed

there because he eventually drove the ambulance to the hospital

while the EMTs were working on the person, On Seth —-- Excuse me.

And. Timmy Murphy and I went out looking for Amy Bishop.

0 Now prlor to gOLng to look for Amy Bishop, you had occasion

to speak with Mrs. Bishop?

A I'm sure I did. I don't remémber the exact converéation at

this time but I do recall talking to her. She did tell me ét
one p01nu that I believe it was during the phone call

conversation, but at one point in’ time she did tell me thau Amy

had shot Seth.
Q If I could just ask you to- look at this report ‘and this is

mmmmmmmmmm _j)M e e e :

}/ULI_L - J..Ct}u;..t,
A Yes, it is.
0 And just look at this first paragraph and just read it to

: "KC Court Reporting
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1 yourlsélf? ‘
2 |A (Witness complyihg.)
3 |@ °~ And does that refresh your memory of Mrs. Bishop or
4 speaking. with Mrs. Bishop on the porch of the house?
5 A  You know‘it's in my report so it was said to me, put I
6 |really just don't recall the actual conversatioﬁ. If it's in my
7 |report, it was said to me.
8 10 And what did yourbreport say?
9 |A The report said to me that Amy héd the gun, she put a shell
10 in it, it went off.
11 10 And when you left then at some point after that, you left
12 |to go look for Amy?
13 |A Yes.
14 |0 - Did you at that time know that she still had the gun with
15 |her?
16 |A Yes.
17 |0Q And you had been giveﬁ a description of what she was
18 |wearing?
19- |A Yes. I géve the description‘that's in my report. I gave
50 |the description to the police dispatcher, and the police
21 dlspatcher, T believe was John Mahoney at the time. He
22 dlspatched that descrlptlon and at that time as I saild, Sergeant
'23% 'Brady had sraered” ATl cars to-go out and ook For hepmm e
24 10 So you then go to the area of Dinger Ford?
25 |A Not origiﬁally. T eventually ended up there when the other

KC Court Reporting
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officers reported that she was down in that area. We were

1
2 searching -- it's a big area. We were all searching different
3 areas when the report come back over the radio that she was down
4‘ there. I did respond to that area, yes V
5 10 And then when you arrived there, at some point in time you
& |see Amy Bisﬂop there?
7 |A Yes, 1 did.
8 |0 And hadAother officers already apprehended her at that
9 |time? '
10 |A ves. Yeah, Ron Solimini and Timmy Murphy.
11 10 And do you know whether was she handcuffed at the time that
12 |you arrived?
A T'm not sure whether she was handcuffed at that point in
14 time or not, but L did aésist her into the cruiser with Officer
15 |Solimini while she was handcuffed.
16 10 And after you assisted in that, you then go back to the
17 Bishop housé?
18 |A Yes, I did.
19. 10 And'did you meet Mr. Bishop there?
20 |A Mr. Bishop had arrived home at that point in time; vyes.
21 1Q And at the time that you met Mr. Bishop there was Mrs.
22 |Bishop still there if you recall?
23 . T don - recall ,,,,, S . _
24 10 Did you have occasion to do anything with Mr. Bishop?
25 |A I took him to Quincy Hospital where Seth had been taken.
. 3

KC Court Reporting
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0 And “ERE entTance wn"é you ~enrtered—the

1-90

Q And did you remain there for a period of time?
A Yeah. Not very long, because I believe that the short
at we were there from the time we had arrived,

Seth was pronounced deceased at that time. For a very short

period of time I was there with Mr. Bishop.

Q  And were you present when the autopsy was performed?

A No.

0 At -any point in time after this happened, did you have

occasion to —-— excuse me. strike that. Do you recall having a

conversation with either Mr. or Mrs. Bishop regarding the

firearm?
A No.
Q Do you ever recall asking either Mr. and Mrs. Bishop if

they dldn t want the flrearm pack if you could have it?

A T would never have asked. T'm an anti-gun person. I would
never have asked that question. |
MR. NELSON: Jﬁst one moment, your Honor?
Number 12. '
(BY MR. NELSON)
0 Let me just show you what's been marked as Exhibit 12,

which is sort of an aerial photograph éf the home.

A Uh-huh.

on that photograph?

A Yes, right there.

' KC Court-Reporting
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So it would be --
Right up that walkway.

This one right off of Hollis Ave.?

Right.

And you had indicated that you were +he one that actually

ook the 9-1-1 call?

A Yes.

0 And after you took the call, did you remain on the phone

for a period of time or did you hand the phone off to someone

else?
A To the other dispatcher and then I left immediately.

o] All right. So at the time that you left, Mrs. Bishop was

still on the phone with this other individual as far. as you

know?

A " I'm not sure of that. T think I took the call and

dispatched myself and the other cars, and so I would assume -~

0 That was the end of it?
A -— ‘again, that was the end of the call.
0 Okay. |

MR. NELSON: "Nothing further.

DIRECT EXAMINATION

(BY THE COURT)

A T knew Mrs. Bishop.

o  And how did you know her?

B 4
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A I was the Union president at that time in the police -

department, and there was a woman by the name of Saran Gillies,

who was becoming an up-and-coming politician in the town. I

used to call her with all due respect "The Women's Mdmedt.in
Braintree™ but this woman here wés goiné to run for Selectman,
and Judy Bishop was part of that little click of women. There
was a whole bunch, about 20 of them that was campaigning}for her
to become a woman Selectman.

0 Okay. So had you talked to Judy Bishop before that day or
you just knew her?

A I just knew of her.

Q Okay. And after you left Quincy City Hospital, where did
you go? V

A T took Mr. Bishop back to the police station.

Q  Okay. And was Amy still there when you brought Mr. Bishop -

baék to the police station?

T don't recall that.

A
Q “So you don't know?
A ‘No, I don't.

Q

' So you have no idea how she left there; did you see her in

A No, L dld not

aEe) - Okay. And do you‘ﬁéQDiany idea what happened to the T
shotgun?
1A I never saw the shotgun.

KC Court Reporting
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Q Never?
A To this day, ‘I've never saw the shotgun.
THE COURT: Okay. I'm all set. Thank you.

MR. NELSON: Just a couple questions, Judge?

THE COURT: Yup.
REDIRECT EXAMINATION

(BY MR. NELSON)
Q As far as just being the union rép, as far as the running

of the department, if someone was going to be released in a

situation such as this, who would make the decision to release

the pexrson?

A Well, there are ways of being released. If there was a

bail, if there was a charge, there's a bail. If there was a

release, the releasing officer would have to be the booking

officer. And the booking officer, knowing the booking officer

that was there that day, had to get an order from high above to

release them.

0 And who.would that; was there an individual there that

would normally be the one that would give that order?

A At that point in time during that scenario, we always used

to have either a Deputy, and I believe the person in charge of

the station on that day was an acting captain by the name of

D'Amico.
that any more, but at that point in time it would have been

D'Amico and T bélieve it would have came from D'Amico.
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1 19 And you were neyer-told why Amy Bishop was reléaséd?
2 |A «I never knew she was released.
3 MR. NELSON: All right. Thank you.
4 REDIRECT EXAMINATION
5 | (BY THE COURT)
6 |0 ~ BAnd the booking officer at the time was Lieutenant
7 |Sullivan? |
8 |A Lieutenant Sullivan.
9 10 And I take it from your comments you think it would be
10 |unusual for Lieutenant Sullivan to have released her without
11 |some permission from someone else?
i2 |A Absolutely.
13 THE COﬁRT: Okay. Thank you very much.
14 Could he be excused?
15 MR. NELSON: Yes, your Honor.
16 THE COURT: Thank you. Oﬁ, I'm sorry. Could you just come
17  |back? I apologize -- 1 apologize.
18 THE WITNESS: That's okay.
19 | (RY THE COURT) '
20 |0 I was just looking at your police report.
21 |A Okay.
22 1Q Vvylyﬁglievevthis is your police repdrt, correct; is that your
- n—:.NO;WMwﬂwwmwmnmew”mwwwwmw s P SO
24 |A  Yes, it is.
25 |0 :0Okay. You say in here she stated --
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"Her daughter was asking her how to unload the gun.”
Okay. And she had put a Shéll inside?

:She had put a'sﬁell inside the gun.

Okay. And when did she éay this to you?

When we were at the house. -

Okay. And she stated that Amy was asking her how to unload

the weapon?

A Yes.

0 Okay. All right. Thank you.

She was asking Mrs. RBishop.

A

Q She was asking Mrs. Bishop --

A SYup. |

0 —— how to unload it? Okay. And you have a memory of that

of her asking that?

A Yes.
THE CCURT: Okay. You can step  down. Thank you.

'(Witness excused.)

MR. NELSON: Timothy Murphy.
THE COURT OFFICER: Timothy Murphy, please?
THE WITNESS: Good morning, your Honor.

THE COURT: Officer. -

THE,COURT‘OFFICER: You can sit or stand whichever you

prefer.
THE COURT: You may proceed.
TIMOTHY MURPHY, Previously Sworn

- KC Court Reporting
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DIRECT EXAMINATION

(BY MR. NELSON)
0 Would you identify yourself to the Court, please?

A Timothy J. Murphy, retired Braintree Police Officer, six

years.
Q sir, I want to direct your attention to December 6th of

1986, were you working for the Braintree Police at that time?

A Yes, sir.
0 And did you have occasion on that date to respond to 46

Hollis Avenue in Braintree?

1A Yes, sSir.

0 And do you recall when you arrived at that location, did

you go there with other officers or alone?

A I pelieve myself and Rick Jordan, Officer Jordan were the

first two to arrive.

0 And when you arrived there, did you meet anyone there?

A Yes, I did.

Q And who did yoﬁ meet?

A T pelieve that we were met by Mrs. Bishop, the mother of
thé victim.

Q And do you recall where it was that she met you?

A Somewhere in the front of the house, either the porch or

0 All right. And is that the way you entered the house

through the front door?

KC Court Reporting
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A Yes. There's a pérch on the front of the house I believe.
0 A1l right. And if I direct your attention to that
photograph that's up on the screen, which has been marked as

Exhibit 12, do you recall that as being the home that you

responded to?

A . Yes.

Q and that front walkway that leads from Hollis Avenue is
that how you entered the house?

A Yes, sir.

Q And is that where you first met Mrs. Bishop; 1s that where
Mrs. Bishop was when'you first met ber?

A I believe she was in the top of the stairway in the hall

entrance there.

Q - And at the time that you met her, do you recall what she

said to you if anything?

A No, I don't.

Q. Can you tell us how she appeared to you at that time?

A I beg your pardon?

Q How did she appear to you at that time; was she —-

A Very upset, hysterical.

Q ‘Were you brought into a certain area iﬁ the housé then?

A Yes.

) And where was that? ” " I
It was in the -- it was right by the kitchen, a little

hallway I believe.
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And what did you observe there?

0

A I seen a male on the floor bleeding profusely on his side.

0] And did you‘have occasion to do anything with him? |
A Yes. Officer Jo;dan and myself went to give him an airway.

It looked‘like'hé was having a hard time breathing.

Q And so at that time, did it appear to you that he was still

alive?

A If he was, he was just barely alive in my opinion.

0 And did you remain ﬁhere until the EMTs arrived?

A They came right, almost right after we walked in the door,

like within maybe a minute or seconds.

0 And after the EMTs arrived, and while you were with Mr.
Bishop prior to fhe EMTs arrival, did you see where Mrs. Bishop
was?
A Where Mrs. Bishop was? No, I was -- I didn't --
Q All right. So you were more focused on -~
A Yes, sir.
0 -— the young man on the floor?
A Yes, sir.
‘Q After the EMTs arfived, did you remain at that location?
A Mo, I didn"t, sir. -
0 Where did you go?
& T was informed by my street sﬁperviégf;to iaa%”ESE*Eﬁé‘**f*“”““

female that had shot him, which was his sister.

0 And had you been given a description of what she was
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wearing?

A Yes, she did -- yes, he did. -

0 And did you know whether or not she still had the firearm
with her at that time?
A We were told she still had the firearm with her, sir.

Q and who was it that told you; was it Mrs. Bishop that told

you that if you recall?

A I beg your pardon?
0 Was it Mrs. Bishop that told you that or did another

officer?

A My street supervisor, Sergeant Brady.

Q So then you went out to search for Amy Bishop at that time?
A Yes, sir.

0 And where did you go?

A T went up and down the street in front of the house, in

back of houses, and ended up in the rear of the Village News in

Braintree Sqguare.

MR. NELSON: 13.

(BY MR. NELSON)

0 T,et me show you what's been marked as Exhibit 13. And

first the sort of highlighted circle at the bottom of that

photograph, and is that the residence where you first responded
- ::’i__:'é‘:?.;_“‘mvm e o e e e e 8 e e et 1o o o e 1 P i A 1 AR o S I S S
A Yes.

Okay. And then the streets, would it be fair fo say that

1O
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you went up and down some of the streets»that are located in
that photograph then?

A ‘ Yes, sir.

0 Looking for Amy Bishop?

A Yes, sir.

0 And where you eventually, what you describe as the Village

News, is that shown in that photograph?
A Tt's the building that they distribute papers out of out of

the rear of the building. I believe that Dependable Cleaners

was in the front.

0 And is the Village News shown in that photograph?

A Yes, sir.

o) Okay. And is this it here?

A Yes, sir.

Q And when you arrive in that location, what do you see

there?

A At first I combed the area looking for Ms. Bishop and
didn't notice her until a short time later, which was probably

| and T believe there was a truck out
in back there; I seaiched the truck, looked éround under the
truck in the area and within seconds I observed‘her in like a

blockade in front of me I pelieve and a shotgun. pointed at me.

A Yes.

0 And did she say anything to you?

: KC Court Reporting
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I beg your pardon?

A
Q Did she say anything td you?
A No. |
Q

Were you alone at that time or were there other officers

with you?
T was alone at that time.

And do you have your weépon?

A
Q
A T drew my weapon as soon as 1 seen the gun pointed at me.
Q
A

And do you point the weapon in her direction?

I pointed it right at her, directly at her.

0 And what happened then?
A T held the weapon at her and I told her to lower the

weapon, to drop the weapon. I'm a police officer so lower the

weapon. It appeared to me like it was about five minutes but it

was probably maybe a minute, and she lowered the weapon. I ran

over and grabbed the rifle and T pelieve Officer Solimini came
over and assisted in handcuffing her.

Q When you're standing holding your weapon, pointing your

Weapon at her and she's got the rifle pointed at you, about how

far apart are you?

A Probably about the same distance where we are now.
Q So where we are now?

T S S - - -

0 So like 15 feet or so?

A Yes.

KC Court Reporting
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1 10 Did you have oédasion to do anything with the rifle after
2 ydu apprehended he:?' |

3 |A After I put the séfety on, I took fhe rifle, Officer

4 {Solimini and me put Ms. Bishop in the cruiser and transporfed
5 |her to the station.

6 |0 And again, now is there any other offiéefs with you at that
7 |time?

8 |A Officer Finn came over, too, bﬁt I believe that he left

9 |from that site back to the house.
10 |0 And so when you're transporting Amy Bishop back to the
11 |station are you alone? |
12 |A I'm with Officer Solimini.
13 0 And while transporting her back to the station, did she
14 make any statements to you at that time?
15 |A No, she didn't.
16 |0 ‘While you're transporting her back, do you recall her
17 |saying anything about having an argument with her father?
18 {A I don't recall, sir.
19 |0 As you're transporting her back to the’station, do you also
20 |have thé fitrearm with you? “
21’ A . Yes, sir.

H?Z ,“QV MA§q when you arrive back at the station, do you do
537 [something with the firearm?. . . . e

24 |A T turned it over to Captain D'Amico.

25 10 And did he have occasion to examine it?

» KC Court Reporting
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Yes, he did.

A

0 And while he was examining it, were you present?

A No, T wasn't.

0 When Captain D'Amico -- Well, it's fair to say he's

deceased now; Captain D'Amico is deceased?

A He was the commanding officer --
Q  No. He's has died since this happened?
A Oh, yes —-- yes. He's deceased; right.

KC Court Reporting
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‘,Andjdo ydu recall if the stock was the same as that,
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And I just want to show you this item.

and I just ask you to 100k at this ite

eized on that date, was i

in front of you; similar to that rifle?
T pelieve it was a pump act
Tt was 24 years ago. a1l I remember

Yeah.wwlt appears £0 be the rifle.

MR. NELSON: 1 have nothing further of Mr. Murphy.

THE”WITNESS Lnankwyo f»vonr _Honor.

THE COURT: He could be excused I take it?

9 1|0

10 |rifle?

11 |A ves, I did.
12 |0

13 |you S

14 |have

15 |A

16 |Q

17 |wood?

18 |A

19 |Q All right.
20 A‘

21

S

23

24
* 25

"MR. NELSON: Yes, your Honor. Thank you.

V KC Court Reporting
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KI)Courtéeporﬁng

1 (Witness excused.)
42 MR. NELSON: Ronald Solimini?
3 THE COURT: Now, he's represented by Attorney McGee?
4 THE COURT OFFICER: ves.
5 THE COURT: If Attorney McGee's nere as well.
6 THE COURT OFFICER: Wwill you take the stand, please; sir?
7 |You can sit or stand whichever you prefer.
8 THE WITNESS: Good afternoon, your Honor.
9 TuE COURT: Officer:
10 RONALD SOLIMINI, previously Sworn
11 DIRECT EXAMINATIOT__\I_
12 (BY MR. NELSON)
13 |Q gir, would you identify yourself for the Court and just
14 speil your ]jast name?
15-‘£. officer Ronald solimini, patrolman, Braintree'?olice
16 ‘Department. The spelling of my last name is S—o—l¥i~mwi~n—i.
17 1Q T want toO direct you:_attentien to the Sixth of pecember of
18 11986, were you .a member of the Braintree police Department at
19 that-time?
20 (A Yes, I‘was.
21 |0 And hew long had you been a poiice efficer at that time?
”22‘,~AH ) P:obably, approgimately, three years-
23 |0 At soﬁe:time aréﬁﬁdw%5§annmtha§,geﬁey did you have
24 occasion TO respond to 43 (sic)vHollis ave.? E .
25 | A ves, 1 did.

140 Warfen Street West, Raynham, MA 02767

508"944“’7158



P

w N

.

o o oo ¥

1-106

0 Aand do you recall when you went tO that location if you

were alone or with other‘officers?

A . T was alone.

Q and when you arrived theres were there already other

officers who were at the scene?

A ves, there was.

Q and do you recall who they were?

A T just met Sergeant Brady outside. I never made it inside

the house and he directed me to start a gsearch.

0 and did he tell you whe to search for?

Yyes, he daid.

And were You given a description of the person?

Yes, 1 did.

and the person you're searching fer is Amy Bishop?

Yes, 1t was.

and had you beeh told that she was in possession of a

firearm?
A Yes.

0 And so you then 1eft that jocation?

19

20 |A ves, Sir.

21 |0 and when you 1eft, again you're slone?

22 1WA | “Y‘es, I was..

,23 5 . do'”yoilﬁ FHoW whfét-hef—iorag1‘10@,,1‘;&??@ were Othé: officers
24 |who were searching the srea as well? B
25 Y\ A 1 pelieve tfhere was.
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10 and do you recall where you went?

| gide street was T pelieve s¢'s Parkingway Drive ©

» that's highlighted with a circle?

10 And there's & st

A
Q
A vés, sir.
Q
A

lner for 2 fe
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A When I left HOlllS ave., 1 came out of Hollis AVe.:s T took

a left going down into +he Braintree Square area, and the next

r Parkingway

Road, I pulled My cruiser down there and that's where 1 believe

that s where 1 first spotted Ms. Bishop.

MR NELSON: Can you put up 77 It's up.

(BY MR. NELSON)

0 {'m showing you what's been marked as pxhibit 134 and first

of all, there's sort of an area at the pottom of the photo

A Uh-huh..

0 Is that the residence at Hollis Ave.?
A Yes, it is. N

reet 1ocated up towards the top right of
the photegraph that says “Parkihgway gtreet™? ‘

Yes, sir.

Ts that the street you're referring to?

Okay- And where did you pull down to on that street?

I believe when 1 first pulled my cruiser in and I first saw

W seconds, I pulled it down 7 I pulled it on the

1eft side of the foad Kﬁﬁ”ﬁhenmfésawxher@@gé}:a ¥kmoved my

cruiser like kltty corner TO the right.

o  Okay- and did you see any other people out 1in thét area at

KC Court Reportlng
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io contact with any of

rst time I spotted her on parkingway

is that like into a general dispatch?

continue €O pull down

¢ halfway, Jjust pefor

n the left side, before the end of that puilding.

see Ms. Bishop —~

poth hands were dn

ghe just had it down,

So more pointed towards the Grommd

1 |that time?
5> |a  ves, I did.
3 Q and any other policénoffiéers in the are
4 A Not at that time.
5 1Q And are you in rédl
6 A Yes, 1 was. The fi
7 |street, I radloed fhem right away-
8 |Q And when you radio
9 A Yes, sir.
10 10 'Okay. And so you €
11 |A Uh-huh.
12 10 and how far down do you go?
13 |A 1 would say at leas
14 |the puildings ©
15 |Q Aﬁd when you first
16 |a  Uh-huh.
17 |0 -- do you see her carrying the‘weapon?
18 |A ves, I did. |
19 |Q And how was she carrying ig?
20 |A She waé_carrying it
21 didn't have it up here.
23 1Q
24 A Yeah. Well, not €O the ground. 1t was
25 |0 Right, at an angle?

KC Court Reporting
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a?

them?

e —— Jjust before

the shotgun and she

pointed down

1ike —-
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15
16
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|a Yeah.

Q Okay.

A 1 called it almost llke a ready position. But she didn't
| have it -- she didn't nhave it up there, no.v

Q And so then you follow her down TO sort of the end of

Parkingway?

A When I got out of my cruiser, exited out of my cruiser and

T didn't see her, because she was around the corner. And then

as I started walking towards the front of the cruiser, 1 spotted

her. She came out the side of the puilding, the back of that

building, which is Village News. T started talking to her

because as 1 was talking to her, I was a little scared myself.

7'11 be honest withvyou and she had that shotgun and all I had

was a 38 back then. And I had my 38 out beside me, you know, on

the side and I didn't want her to see€ it. And I was backlng up

because she had,'you know, I knew what just happened and she

1ooked frightened, disorientated and I wanted to back up. And -

as I kept on talking to her, T backed up to the front part of my

cruiser that I had the engine block, the left- front quarter of

my cruiser to protect me in case something happened.

Q So you have your weapon out and you're sort_of'concealing
EELM§9;7‘~‘

A Yes, I did atwall tlmeéwww e - e
Q -— because you don't want to scare her?

A No. I didn't want to scare her. ’

KC Court Reporting
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" And as you're backing up towards your cruiser --

1 |0
v2A A Uh-huh.

3 10 -—- is she approaching you or did she remain Wheré she is?

4 -|A No. She came ouf -- she came out a few steps{ We were

5 |approximately about 30 I would say, approximately about 30 feet

6 |away. ' |

7 10 And as she's approaching a little bit, the gun's still

8 |pointed at an angle?

9 |A Right. She came out a little bit and she stopped there.
10 |And then we were talking. 1 was talking to her. She wasn't
11 |saying anything to me.

12 10 Aand does she ever raise the gun?
13 |A She kept it ready like that,‘ready position. She never
14 réised the gun and pointed it at me. .
15 |0 Ckay.
“ 16 A‘ T mean she had it down here, but she didn't have it -- I
17 |mean it was definitely in my direction, pointed like at my
18 |direction bﬁt she didn't havé it -- it wasn't, you know, like
19 she was ready to shoot.
20 Q | All right. And do you continue to talk to her?
21 |A .Yes, I did.
22 |o __hnd did she respond in any wav?
23 |A No, she didn't. L
24 1 Q wa long do you remain in this position?
25 |A I kept onl talking to her, asking her to put the gun down

, KC Court Reporting
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and trying to reason with her, things will be okay, why don't
you come over to my cruiser after you put;the gun down, you
know, we'll talk. And as I kept on doing this, I ééW'Officer
Murphy in the back; 'So I kept her attention onto me and I kept

on talking to her, so Officer Murphy could get up behind her

because she wasn't dropping the gun for me. And Officer Murphy

got behind her and he was just a few feet away and he ordered

her to drop the gun. And after a few times, after he screamed

at her, she put the gun down. And then I went over and

handcuffed her and Officer Murphy -- Officer Murphy grabbed the
gun first, and then I went over and put her in handcuffs.
0 Were you the one that put cuffs on her?

A Yes, 1 am.

Q And then did you transport her back to the station?

A Yes, I did. I gave her her Miranda Rights and I patted her

down, you know, patted her jacket down.

Q And was Officer Murphy with you when you transported her

back?

A Officer Murphy was with me the whole time.

Q When you patted her down, did you find anything on her

person?

it
ot
-

can't tell you, I don't remember if it was the right or left,

but I found it in her jacket.

0 And the rifle, did you have an occasion to examine that at

KC Court Reporting
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1-{all?
2. |A I got to examine it back at the station with I pelieve it :
3 |was Captain D'Amico.
7 10 " While you were transporting her pack to the station, did
8 |she say anything? ‘ |
9 A Yes, she did.
10 10 and what did she say”?
11 (A can I look at my‘report? I'm pretty sure, put I just want
12 |to say the exact words. 1I'm pretty sure she said something like
13 |she had.an argument with her father. That she had an argument
14 |with her father earlier prior to. the shooting.
15 1@ And she'didn‘t say what that was about?
16 |A No. She wasn't very talkative.
17 10 After ydﬁ prought Amy Bishop back to the station, did you
18 |remain there for a period of time?
19 |A Yes, I was.
20 |Q .And would you as far as how the~department worked at that
21 |time —-—
22 [A~___Uh-hub. -
23 {0 -~ would you be the one toM;éééd;é ;Mgégégéwfﬁgﬁmfgi'
24 |purposes of cﬁérging‘her with anything or booking her OT
o5 |anything of that nature?

KC Court Reporting
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A

apout? I prought her in nandcuffs. I pbrough

pooki

Q

someo

A
Q
A
Q
A

Q
A
Q
A

conve

0
A
Q

B b

A
o}

A

now does that work?

watch commander OF +the lieutena

would, you know, he WO

ro talk ro him.

T prought her in handcuffs/ is that what you're talking

+ her into the

ng room.

and then, I‘guess what 1'm tryingd to say 1isy is there

ne else that does +he booking :ather than you?
Yes —-— Yyes-
you bring her into a pooking room?

Okay. =0 you just,

yh-huh.

and do you tell them what +he charges are going to be oOT

Normally the 1ieutenant would go over the incident with the

nt at the time, and then he

uld decide what the charges were.

okay-
Ydu know?
and do you recall'doing that?

No, I don't recall. 1 think we might have, you kxnow, in

rsation with'everybody,that was there that days you'd have

okay - and that was Captain p'Amico?

No. That was Lieﬂtenant gpllivan.

Okay-

Which 187 ou~knéwfwret;;ed neputy Chief qullivan.
reC CErd

Okay.

1t was Lieutenant gullivan.

KC Court Reporting ' |
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1 1Q .And at some point in time after you bfing her into the

2> |booking room —

3 |A Uh-huh.
4 Q -— you then leave and -

5 |A Yes. I was out front in the 1obby for a while.

6 |Q Okay. At any time whlle you're there, do either Mr. oI

7 |Mrs. Bishop arrive at the station?

8 |A Yes. Mrs. Bishop arrived. -

9 |0 and at the time that she arrived, did you have any
10 conversation with hexr?
11 A Wwith Mrs. Bishop?
12 0 Yes®?
13 A No. She just came into the station and when she came i
14 |the station she was upset, as she should be. " and when she came
15 |in she was saying that she wanted to speak to John V or John
16 |Polio. She kept on calling him py his first name, and she

17 |wanted to see€ him. And I just the only reason I can pemember
18 that is because T always called him Chief Polioc oOr Chief,‘you
19 ? know. I never heard anybody call him John pefore, so I mean
20 that‘s}how come 1 can remempber that part. T don't know where
21 |she went after thaf.- I just rememper her coming into the

22 vﬁt?tlon Saylng that and other than that -~ |

.23 ' Q and Chief POllO was e Kiown as oo UL 2 I VLU SUNEIET K

24 A Yes.

25 1@ And did you see her, Mrs. Bishop, leave the station?

KI)Court}ieportnlv
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A

Q

A

Q

_Yes?
yes, 1 did. |
‘And how long after she arrived thére did that nappen?
after the first time 1 saw her to the tlme -
When she comes in and says she wants +to talk ©O John V O
!ould

cee John V? '
guess put app

say aroun

short P

to inguire as ©

A
out the Slde d

Leave the station with Amy?

roximately Iw

1 wouldy, ig's not &
It was &

okay -

d 20 minutes,

maybe 15. 1t wasn't hours-

eriod of time.

Okay-
time.

hoxrt period of
ave occasion

1t was a s
do you b

and did you after
walking out?

gtanding there

e lleutenant was

o why she was
and she went

Yes. I was

oor with her daughter and th

o0lio?

And did you know & Lucy P

Yes, 1 did. V
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0 and who was she? AL the station what was her duties?

A She was the police matron that was called in.that day. And

usually they only call afmatron‘when they're under arrest.

Q Wwhen rhere's @ female?

A When there's @ female prisoner, yeah. 1 mean she was

called in at 14 —— 7711 have ro look at the sheet, 1445 hours.

Q okay - and she would only be called in i f there was a

female under arrest?

Under arrest. That's all we used her for.

0 and just showing you this rifle?

A Uh-huh.
Q ‘And first of all, rhe rifle rhat you seized from ANY pishop

can . you tell us if that is a similar model?

n Yes. That looks 1ike it.
s it peing the wood stocky is that

similar to what you Saw rhat day?

A To the pest of MY xnowledge I mean, 1ike 1 said, 1 only sawv
it for @ shott period of time that day-

Q Right.-

A I'm only @& patrol officer, Yyou know .

Q and the rifle stself, do you turh that over to someone

- there'>

23 |A T belleve ‘captain D i Arico. - He was OUF range officer and’

24 |weapons guy - So 1'm sure rnat eift

25 control over 1it. .
. KC Court Reportlng
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|officer.

1117

and he's the one yoﬁ said QXamined it?

Q okay. And then can ybu just +rell us the way the station

worked at that time? IS rhat then placed somewhere for someone

+o take it to +he ballistics unit to be examined?
A T wouldn't know +hat. 1 mean I'm a patrol officer.

Q Okay. S0 as a patrol officex, Yyou would just after you

seize something such as that weaponl 77

gh-huh.

—— there's someone higher up that you Turn it over to?

A

Q

A Yes,lsir.
0 and they ——
A

Or back then probably yes Now, we have an evidence

locker. We tag it and lock it in the evidence locker.

Q Okay-
MR. NELSON: That's all.

THE COURT: T have noO questions. Thank you Vvery much; -

noexr

THE WITNESS hankyou -your HONOT:

THE COURT. Thank you very much. T take it he couldwgéw"””“

excused for the day?

KC Court Reporting .
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MR. NELSON: Yes.

THE WITNESS: Thank you.

THE COURT: Officer?

THE COURT‘OFFICER: Officer?

rHE WITNESS: Oh, SOTIY-

THE COURT: Front door, please?

(Witness excused. )
THE COURT: Next witness, please?

MR. NELSON: Kenneth Brady?

THE COURT OFFICER: You can git Or stand, sir, whichever

you prefer.
THE WITNESS: Okay.
KENNETH BRADY, previously Sworn

DIRECT EXAMINATION

(BY MR. NELSON)

o} And sir, would you identify yourself for the Court, please”?

nt from the Rraintree

A Kenneth Brady, retired lieutena
Police.
0 And, sir, I want to direct your attention to the Sixth of

Decemberl of 1986, on‘that date were you & mgmbgr of the-

Braintree*?oiice Department?

i Yes, 1 was.

me?

(S

3 atthat: T

And do you recalIW§E§€”Y6ﬁr”fank~Wa'm. ‘thatotime? o el

asion to respond tO 46

Q
a 1 was a sergeant at that time.
0 and on that date, did you haye 0CC

KC Court Reporting
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Hollis Avenue'in Braintree?

1

2 yes, 1 did.

3 10 And would that be sometime around 2:30 or so?

4 A I believe it was 2:22.

5 1Q And at the +ime that you responded to that location, wefe

you with other officers?

A Yes, I was.
o) and do you recall who you Were with?

A Wwell, I drove there bY myself. We were at roll call and

received 4 call from communications that there'had been &

T got there and

shooting. and 1 responded to that 1ocation-

fflcers Jordan and Murphy were attempting to do first aid on &

white male jaying on the floor.

you speak with Mrs. Bishop?

14 |Q When you arrived there, daid
15 |a  ves. ! did. |
16 |0 And do you recall the conversation you nad with her?
A 1 asked her what happened, and she stated that her daughter

Ay had come downstalrs and had & shotgun in her hands - and

Mrs. Bishop was by thes stated she was DY the kitchen,sink and

her son geth was near the stove and AmY said she had pullets

in the shotgun and she didn't know how to get them out And

Mre,{Bishop said that she told her "Don't point it anybody" and

Ry et p;;wf”>mhé;geﬂ, rlklng her prother Seth

24 |in the chest. And he fell to the floor and they called Ere T

25 |police- and Mrs- Bishop stated that her daughter had left the

KC Court Reportlnb
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.

hous

lat that rime know where she went.

Q

were

that*

A

Q

on him, was he still a

A

forensics man, but i

from the shotgun plast when lt hit him:

they

the

Q

can you rell us how she appeared fto you at th

emot

A

,hers

1-120

o through the kitchen door with the shotgun, and we didn't

Now, some of the other officers that you were there with

workingion Seth Bishop prior to the EMTs»arriving?

prior toO what?

prior tO EMTs arriving?
ves, they did.. They did the best‘first aid they could.

And were you present in the_kitchen while they were doing

?

Yes.
and as far as geth BishOP: st the time that they're working

1ive to the pest of your knowledge'>

1 don't know There was massive injuries. 1'm not a
£ couldn't have beel more than four feet

T know at the nhospital

pulled the paper wadding out of the chest. It was part of

shell.

When you first arrive and you're Speakinq with Mrs. Rishopy

at time, her

ional state? :

She was upeet put 1 thought she wWas amazingly in control of

elf

50 when you rre—speaking- Withwﬁﬁﬁ;M?iShOp'_she told you that

nad left the house?

Yes, she did.
KC Court Repoi‘ting
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0 and did s
her?

A- Yes.

clething that
A T don't T
broadcast to b

believe T had

A T stayed

geth TO the ho

11 took Mrs. Bi

the emergency
é When you‘

Bishop had he

A 1 don't T
Q and after
A Yes.

Q —— do you
A T left th

the police sta

o wmééwﬁﬂéﬁmyéﬁ'

Bishop,

A The next

Q and did she also tell you

0 Do you remain at that residence?

radio traffic

S 1-121

he tell you that she still nad the firearm with

or give you @ description of the

she was wearing?
ecollect. T know at some point T put out a

e on the 1ookout for @ white female and T don't

5 deseription of the clothes.

there for & short period of time until they took

spital, and then I went to. the nospital- T think
shop with m&r and we responded. And the doctor 1in

room had told me that he had passed_eway.
leave the residence to go to the nospital;, Mr.
arrived at the house?

ecall.

you're told that geth BishOp had passed away —~

remain at the nospital or do you leave there?

ere with Mrs. Bishop. I pelieve I drove her €O

tion, because py that time 1 had.overheard the

that Amy had been raken into custody.

"getfbaekwte‘the“police~statiqn with Mrs.

{g Bmy Bishop has she already arrived?

time when T saw AMY she was in the bookind room.
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‘1v 0 Do you recall Who was in charge of the booking room that
2 |night?
3 |A Lieutenant Sullivan. A A
4 0 and did you get involved with the booking at all?
5 {A There never was a booking.
6 |Q When you a:riﬁe with Mrs. Bishop, do YOu hear her say
7 lanything when she arrives? '
g8 |A she was talking apout "I want younto contact the Chief
g |right away" and I didn't call him.
10
11
12
13
14 |o  Had you had conversation with Mrs. Bishop while you're in
15 ﬁhe process of transporting her from the hospital to =~
16 |A I don't recall.
17 |Q The time whén she's asking or talking about +alking to the
18 Chief or‘seeing +the Chief that was after you had arrived back at
19 |the station? ' |
20 |A Right.
21 10 And were you present at the station when AMY Biéhop was
929 lreleased? '
23 |A ";;;;W-Ligggenaﬁt gﬁllivén téi‘fmé?tcwfeturnﬁhmy‘s to her
24 |mother. ‘Her mother was out in the lobby. And I brought hef out
25 |there and they were hugging each other and Mrs. Bishop stated |
:

: KC Court Reporting
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Q And did you ever see M.
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that she had lost her son today and she didn't want o loose her

| daughter, too.

Rishop arrive at the police

station?
A T knew he was there, but I don't believe T had any
interaction with him.

Q ‘Did you have occasion to see the rifle that was taken from

Amy On this date?

A The shotgun?

0 Yes?

A T'm sure I did but 1 don't recall where.

MR. NELSON: T have no further questions, your Honor-

Thank you.

THE COURT: Just give me one second, 1,ieutenant, if you

would?

DIRECT EXAMINATION

(BY THE COURT

KC Court Reporting
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o  And sO what happened?

A and so 7

Q -— so you ralked to him that day or after‘that day?

A T'm sorry, YoOur ﬁonor? |

Q vou spoke to Lieutenant gullivan that day?

A T think it was that day, YeS5r after I escorted AmY out €O
pe with her mother, I went back and we talked about wh
nappened.

Q and clearly pecause at soﬁe point you 1earned tha

gone toO Dinger Ford;

T mean —~

KC
140 Warren Sire

Court Rep orting
et‘Mest,RaynhanL

508'944’7158
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Q and did you evervhave a conversation with captain D'Amico

yourself?

A No, I did not.

Q And did you ever after that day, did you ever talk to

anybody about any of the charges either the death of Seth

the pOLntlng at the officers OF pointing.at the TwO

Rishop:

employees at Dinger Ford?

Q and did you‘talk to the investigating detectives?

18

19 |A No, I did not.
20 |Q Okay. fou didn't talk to the investigating'~~ I

21 ‘underetand, you Were the’ street superV1sor?

2D A LI wasy your Honor - |

23 Q And §6ﬁ were’aeéiiﬁﬁtwithithe;uﬁlf._m Pwtrolmen, correct?
24 |A Right. And we turned all our reports ins and we flgured o
25 e detective pureau and that they would

that they.would go €O th

| KC Court Reporting
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1 |pbe -- I mean everything was there;'I mean for them to evaluate.
2 |I mean I don't kﬁow now it would have turned out 1f, you KToW,
3 jﬁst it's the way it is.
4 |1Q 5o I assume you never spoke to anybody 1in the State pPolice
5 |either? |

.6 A T don't believe anybody ever interviewed me, nO-

7 10 Okay. And no one from the pistrict Attorney's office?

g8 |A No.

9 | THE COURT: Anything else?

10 MR. NELSON: No, your HONor-

11 THE COURT: Thank you Vvery much, Lieutenant.

12 THE WITNESS: Thank you. '

13 THE COURT: Can Lieutenant Brady be excused?

14 MR. NELSON: Yes, your Honor.

15 THE COURT: Thank'you yery much.

16 THE WITNESS: vou're welcome.

17 (Witness excused.)

18 MR. NELSON: James Leahy?

19 THE COURT OFFICER: james Leahy? You can stand‘or sit

20 |whichever you prefer.

21 _ope wITNESS: I'LL sit.

22 0 ,THE7COURT: VYou’may/proceed. Thanks.

23 | R JAMES LEAHY, S STEBTETY SWOTT e

24 DIRECT EXAMINATION

25 | (BY MR. NELSON)

{
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20

21

22

23
24

25

10 And do. you have a current memory of it or 1

1-127

Sir, would you idehtify yourself for the Court, please?

My name is James Francis Leahy.

- L-e~a-h-y.

Q

A
VQ And”woula you spell your last name?
. _

Q

And, sir, I want to direct your attention to December 6th

of 1986, could you tell us how you were‘employed at that time?

A Yes, 1 was.

Q How were you employed?

A I was a detective.

Q In Braintree?

A Braintree Police, yeah.

0 Do you recall on that date of December 6th of '86, do you
recall responding to 46 Hollis Avenue?

A Can I answer that very frankly?

Q Sure. |

A I, up until tdday, T didn't believe I was actually there,

until T started talking to some of the other fellows. My memory

is pretty well gone but apparently I was there.

s it refreshed

by speaking to --—

A I really don't. No. ‘The fellows did tell me that I was

Q You don't have a memory of it?

A -— T don't have a memory of 1it. I'm embarrassed about
’ {

that.

, KC Court Repartiﬂg ‘
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11
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14
15
16
17
18

19

20

21

20

23
24

25

13
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10

‘Were.you familiar with a Detective'Carey?

A I had met him.

Q And do you recall working with him at that time?

A - No, I don‘t.J

0 Okay. Do you have a current memory of requesting someone

to come out to this address at 46 Hollis Ave. to take

photographs?

A No, I don't.

0 No. Okay. And in speaking with the other officers that

D

ne?

(

did not refresh your memory as to being at the sc

A No.

Q No. Just —-

A They told me that I was there.

Q They told you that, but you still don't remember?
A And I still don't remember. | |

MR. NELSON: Thank you. I have no further guestions.

DIRECT EXAMINATION

(BY THE COURT)
You don't remember anything I take it, sir?

I have trouble with my grandchildren's names.

That's okay.

= 0 B o

THE COURT: All right. Thank you. You can be excused.

Thank you very much.
THE WITNESS: Thank you very much.
KC Court Reporting
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(Witness excused.)
MR. NELSON: James Sullivan?
THE COURT OFFICER: Just take the stand, please, sir. You
can sit or étand whichéver you prefer.
THE WITNESS: Good afternoon, your Honor.
_THE COURT: Lieutenant, how are you?
JAMES SULLIVAN, Previously Sworn

DIRECT EXAMINATION

(BY MR. NELSON)

0 sir, would you identify yourself for the Court, please?
A James R. Sullivan retired Deputy Chief, Braintree Police.
0 Sir, I want to direct your attention to the Sixth of

December of 1986, were you a member of the Braintree Police

Department at that time?

A Yes, sSir.
0 And do. you recall what your rank was at that time?
A Irieutenant.

0 On that particular date of the Sixth of December, do you

recall were you on duty that day?

A Yes, sir.

gie. And,do you recall what your duties were at that time?

[ Ias’ebe evening shift-watch. commandst. o o
0 And what are the duties of the watch commander?
A I'm in charge of the streetvsergeant, éll the patrolmen

. k2
inside the station, all the patrolmen working the street and any

KC Court Reporting

wn R RAAOR o ey o gy




10
11
12
13
14
15
16

17

18

A T believe code 51,

1-130

of the calls that come in and out of thé station. I was also in

charge of wrltlng in the day log 1nc1dents that happened.

Q CIf I could show you this document here, and in reference to

the day log is that what that sheet of paper is there?

A Yes, it is.

o) and would it be fair to say the day log would be longer

than that one page?

A Yes. This is just a copy of what happened. This would go

until 2215 hours, my shift.
0 All right. And that particular page there indicates some

things that happened at 46 Hollis Ave. or concerning that
incident at 46 Hollis Ave. on that date?

Yes, sir.

And is that your handwriting?

Yes, it is.

A

Q

A

0 Okay. And under'l422 and that would be 2:227?
A Yes, sir.

Q

And you have written down "46 Hollis Ave. accidental

shootlng" and then there’ s some code and "sudden death.”

this is a long time ago, but I belleve

code 51 1is an aﬁbulance call.

[ T Py

|to put that down?

A That was, do you want me to go back to the why, the whole

reason why?
KC Court Reporting
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Amy Bishop was arrested originally by Officer Solimini and

Officer Timothy Murphy. She was brought to the police station

and I had previously already started the booking sheet. I had

already written down "murder, assault with a dangerous weapon,

two counts" meaning against Officer Solimini and against Officer

Timothy Murphy at that time. I wasn't aware of the other people

at that time.

And I had an interview with Amy Bishop. She was very calm.

and I asked her if she shot her brother on purpose, and she said

"No, she had not shot her brother on purpose.” And then I was

interrupted by Sergeant Brady who told me to call Captain

D'Amico right away. Instead of calling Captain D'Amico, I

ldn't be overheard by Amy

walked out to his office, so that I cou

KC Court Reporti‘ng
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\t 1445, you have a notation that the matron is on duty?

Yes.

Q
A
Q And that was Lucy Polio?
Q

And when you put down 1445 is that the time that she

arrives or?

A No. It's probably the time that the clerk at the police

KC Court Reporting
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station -- it would have been either Officer Mahoney or Officer

Belcher who would have struck a card, this is pre-computer,
would have struck a card on a time clock when they called her
in. I'm writing this later on at nighttime. I'm going back to

the card that's struck at 1445 hours that Lucy, that the matron

was called on duty.

0 And then the last sort of highlighted notation you have is

relative to Seth Bishop having passed away?

A Yes. Officer Finn called me and told me that Seth Bishop

had passed away at the Quincy City Hospital.

" MR. NELSON: And, Judge, could I ask that this be marked as
an exhibit?

THE COURT: Yeah.

(The clerk marks the report as Exhibit Number 33.)

(BY MR. NELSON)
Q Now, you were present at the time that Amy Bishdp was

brought into the station by Officer Solimini?

A T was not. She was already in the booking room when I

walked in the booking room.

Q Qkay; So when she's first brought into the station, were

you there then or?

command position out in front of the station.

0 And at some point in time, are you present when she's
. 1

interviewed?
'KC Court Reporting
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Yes.
And you give her her Miranda Rights?
Yes, I did.

And you had a conversation with her then?

Yes.
she was

el I B

And during the course of that conversation,
agreeable to speaking with you?

A Yes.

0 The conversation that you had with her, when it ends, is

Mrs. Bishop there then?

A Yes. ~Mrs. Bishop —- Excuse nme. Mrs. Bishop was brought

back by Sergeant Brady to the booking room, and she told Amy

that she didn't want her to answer any more questions. Well,

Amy wasn't a juvenile, SO I thought I still had the right to ask

her questions. She was 18. But then Amy said that she was

other and that she didn't want to answer

any more questions.

Q And would it be a normal situation when you're interviewing

to be brought into the

place where.you're doing the interview?
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Q So at the time when you're interviewing Amy Bishop and Mrs.

Brady (sic) comes into the room --

A Mrs. Bishop.

Q Can you tell us fhe content of until the time that Mrs.
Bishop comes in and tells Amy not to say anything more, what had
Amy said to you? |

A ‘The only thing I can fecall is she was calm and she had

started to tell me that there had been a "spat" between her and

-|her father earlier in the day. How much earlier in the day was

never established. But she said she had a spat with her father-
earlier in the day. And then I think the only other thing I
|might have asked her, I don't temember, if I could see the

|report, I think the only thing I asked her was --

Q If you were able to read your report, would that refresh

5

Yes. Would you like me to read the whole réport?

A
Q Just to yourself.

’ KC Court Reporting
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A -0Oh, I'm sorry. Okay. I recall this now.

0 And in refreshing your memory, what do you recall the

convérsation being?
A T did have the conversation with her about the family spat.

IAdid have the conversation with her about she believed that

n robbers in the neighborhood and that's why she

had loaded thershotgun. She did have the conversation that she

went down and asked her mother how to upload the shotgun,

pecause she said she had only practiced loading it. She had

never been taught how to unload the weapon. So she went down to

ask her mother how to unload it.

And she also told me that a round had gone off, I believe

it was in her bedroom, an accidental discharge in the bedroom.

She made a hole in the wall and she tried to cover it up with

something. I don't recall ekactly what it was she tried to

cover it up with. After that accidental shooting in the

bedroom,:thaﬁ's when she went down to ask her mother if she knew

how to unload the shotgun.

0 Did you ever go out fto the house yourself?
A No.
Q And durihg the course of the investigation, did anyone from

the State Police ever come and speak to you?

No. “WM,,WW;VMWWWNMMWM_WNunwwq_mmwwwmw..mwww
Q I‘m'going to show you this form and can you identify what
that is?
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A This is the form that'would go on the folder, the court
folder that would be stapled onto a manila folder, and the
charges would be listed here, the witnesses who were put on here

and the name of the defendant and the case number, obviously.

This is a court -- this isn't a booking sheet. This 1s a court
folder.

o Okay.' And is that made out at court rather than --

A No. At that time, the clerks in the police station used to

actually type up the application for complaints. Again, this is
pefore computers. We used to actually type up the application
for complaints. This was probably made out by one of the clerks
in the police station, who at that time knew who the defendant
was and who the officers and the witnesses were at the time.

But she was released so that was never completed.

Q All right. And there were no charges that were placed on

this folder?

A No.

Q Okay. This isn't your handwriting?

A | No. |

0 I want to show youbthis report. Were you familiar with

Detective Carey?

A Yes. I cailed him into tﬁe police station.
QQ;WMWALLQrightwMHMndwaneMyou;familiarwwiihwhismhandwrit;ngig4W

A Yes, S1r

0 All right. And is that hié handwriting on that?

' KC Court Reporting
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A Yes, it .is. He actually worked with me when I was in crime

research. I worked with him quite closely. This is definitely

hlS handwriting.

0 And that 1s his signature at the bottom9
A Yes, it is.
0 And that particular report is relative to his presence at

the autopsy for Seth Bishop?
A 1'd have to read it.”

0 A1l right. Read it just as to this line up here?

A Oh, I'm sorry. Yes, it is.

0 Okay. And when you worked with -- Is it fair to say that
Detective Carey's now deceased?

A Yes, he is.

Q And when you worked with Detective Carey, did you know him

to be the individual to go out and take photographs at various

locations?
A Yes.
0 I just show you these photographs and the writing that's on

the back of those photographs is that a writing of Detective

Carey?
A I believe it to be, vyes. Yes.
0 and that indicates that these photographs are regarding'the

Hallis-Ave- L U .

A - Forty-six Hollis Ave. incident; yes.

MR. NELSON: I have no further questions.

KC Court Reporting "
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THE COURT: I just have a few.

DIRECT EXAMINATION

(BY THE COURT)
0 Now, when was Detective Carey called in?
A Detective Leahy called me from the scene and requésted

someone to bring a camera up to the location and have the

pictures taken. and I think that the reason why I called
Michael Carey I think he was on call tﬁat Saturday. So I called
him. into. the station and told him to get the camera and go up
and assist Jim Leahy at the scene.
0 Okay. But then he came back to the station?

Yes.

A .

0 Okay? And he interviewed Amy Bishop at some point?

A No. I'm sorry. He interviewed Amy Bishop maybe eight to
ten days later with Trooper Howe but not the day of this
incident. _ o

0 21l right. Okay. All right. That explains that. Now,
you'spoke to that day on December 6th, you gpoke to both Captain
D'Amico and Captain Buker? ‘

A Yes, I did.

0Q Independently?

A Tndependently with D'Amico, together with D'Amico and Buker

1down in Buker's offlce

Q Okay Buker came 1in, t00? You asked him to come in?

A T called him in because of the incident:.

KI)CourtReporUng ,
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Okay. All'right. Anythiﬁg further?
No, your Honor.
Thank you very much, Deputy.
Thank you, your Homnor.
) .
Ts that it for today?

We're flying here. I do have James Sharkey

in charge of CPAC at the State Police at the

Okay.
Other than him, but Polio's —-

They're coming in tomorrow afternoon?

In the afternoon.

Yeah.

T have Pettigrew and Doyle will be here.

They're coming tomorrow morning?

Yeah.
KC Court Reporting i
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MR. NELSON: We'll have them in the morning. We have

Trooper Arnold who can do the ballistics. Rodney MacDonald who

was

the Braintree --

THE COURT: Well, Trooper Arnold is the pallistics?
MR. NELSON: Right. | |
THE COURT: I thought you said Trooper Howe.

MR. NELSON: No —- mo. |

THE COURT: Okay.

MR. NELSON: I can have Trooper Howe here tomorrow. We

have Trooper Arnold, who did the ballistics. Rodney MacDonald

gun up to pallistics and picked 1t

was the one that brought the
lup. |
And then Jéhn Kivlan had asked if he could come on
Thuréday! So there was some congressional things going on so.

THE COURT: Okay. Just tell me, picked up which gun and

took it to ballistics?

and

MR. NELSON: The rifle.

~THE COURT: Okay.
LR, NELSON: He's the one that took it to the ballistics

he tested it. And after it's tested, he picks it up and he

brings it back to Braintree.

THE COURT: Okay. and is there a ballistics report?

MR, NELSON: Yes.

THE COURT: AlL right. Do ! have the ballistics report?
MR. NELSON: I think you should. If you don't, I'll get it

KC Court Reporting
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to you today.

THE COURT: Okay. Yeah. 1I'd like to get the ballistics

report.

MR. NELSON: Okay. V
THE COURT: So do you want to call Sharkey today or do you

want to call Sharkey tomorrbw?
MR. NELSON: If I could call him today, his wife is not

doing -- he came in from Las Vegas, and his wife is not doing

well._ go if I could get him out of here.
THE COURT: Okay. You want to do that now?

MR. NELSON: And then that will be done. That would be

fine.

THE COURT{ Okay. And I am going to want Judy Bishop to

come back tomorrow. I'm going to re-interview her. We have to

put her back on the stand tomorrow.
MR. STEVENS: What time do you want her?
' THE_COURT: T think after Chief Polio.
MR. STEVENS: And that is late afternbon?

THE COURT: I would say -~ Well, Chief Polio is coming in

at two. I would say T'd want her here at 2:30, between 2:30 and

3:00.

MR. STEVENS: Can she make the same arrangements to come

in?
THE COURT: She could call the chief courgNg
arrangements to get her in.

- KC Court Reporting
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So is Trooper Sharkey the last one?

MR. NELSON: Is he here?

THE COURT OFFICERE Yes, he is.

»TﬁE COURT: Does it make sense to put Trboper Arnold dﬁ
ihis afternoon or does he need more testimony before he
testifies? I mean does he need to hear anything more about the
State Police investigation because that's realiy tomorrow?

MR. NELSON: He's ready if you want. We can do that.

THE COURT: Well, unless he needs to hear any more

testimony tomorrow. The State Police I think don't have really

much independent --

MR. NELSON: No.

THE COURT: No offense to you, Trooper. And he's got'the
ballistics report I take it?

MR. NELSON: Yes.
THE COURT: So I mean it's really the Braintree reports

that he needed to hear today and the reports.from'what Mrs.

Bishop and Amy Bishop had said.

MR. NELSON: Right.
THE COURT: So if he's prepared to talk about that this

afternoon, that would be -- Again, I'm gding to leave it up to
you. You can speak to him during lunch -- |

MR. NELSON: Right.

- THE COURT: -- and see if he needs any more lﬁfé}ﬁé{ibﬁ;WM‘

so.
KC Court Reporting
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MR. ARNOLD: I'm all set.

MR. NELSON: He's all set?

THE~COURT: Okay. All”right. Good.

| JAMES H. SHARKEY, Previously Sworn

DIRECT EXAMINATION

(BY MR. NELSON)

0 And, sir, Woﬁld you identify yourself for the Court?
| A Pardon? |
0 Identify yourself, please?
A Oh, my name is Detective/Lieutenant/Inspector James H.

Sharkey, S-h-a-r-k-e-y.

o) And, sir, I want to direct your attention to December oth
cf 1986. ‘

A Yes.

Q ‘And can you tell us how you were employed at that time?
A I was employed as the commandihg officer of the Norfolk

County CPAC Unit in Dedham, Mass.

Q And what were your duties as the commanding officer?

A Well, there were numerous duties from investigations that,
you know, I would distribute the investigations to the limited
amount of men that wevhad at the timeAand to investigate.the

homicides, which come first with us. Then were the suspicious

deaths and su1c1des and any type of deceased person.

0 And are you familiar w1th an 1nc1dent that took place in

Braintree, Massachusetts on: December 6th of 1986 on Hollis

KC Court Reportlng
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Avenue?
A I -am.
0 And was there a trooper assigned to your unit that was

assigned as the, say case officer for this case?
A Not at that time, no. But how that came down, your Honor,
was it was on thevFifth-but it started‘with us. The Fifth I was
the commanding officer, and they had received a search‘warrant
from Judge Donahue at the Norfolk Superior Courﬁ and we were
there running a wiretap and we also had a search warrant to be
served. And we worked most of the day from the time I even got
in the office, I got the warrant and everything around ten
otclock in the morning.

I worked with putting the raid together in the office. 1

had there was a Trooper/Corporal named Zeth, was actually one of

the offlcers that had been worklng on this and thlS was a
combination between a drug rald and a race fixing, track lelng

situation. So after T had the warrant, I had all the officers

set up that day - This is a Friday. - And about five or six

o'clock, we were about ready to go, and we headed over, then

ldown to the Foxborough PD or in that area. We kept a ways away

because there were drug dealers there and we had two extra

pollce officers, colored, what we call them, marked automobiles

and then unmarked cars. And T had w1th me Trooper CorporaW Zeth

24

25

and Trooper Howe and there were five or six even Foxborough

Police Department..
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1 When we got there in the early morning hours of -- Excuse
2 |me. Sorry. Oh, well, we set up the raid and we got ready to go
3 |and at exactly 1:37 a.m. on a Saturday morning, December 6th, we
4 |raided the location at Foxborougﬁ; |
5 10 And Trooper Howe was with you during the course of that?
6 |A Positively.
7 |0 . Okay.
8 |A . He had béen with me all day or all the morning, and he
9 |helped on that.
10 And we entered the raid and in the raid we did recover at
11 |the raid, we had five or six people in there, and we did recover
12 I believe it was $3,400 and -- $4,300 and we recovered an amount
13 |of white powder, which was sent to the lab.
.14 10 And so what time did that end?
15 |A We got in the building itself at 1:37 a.m., and we left the
16 rbﬁilding itself, which was a trailer at 3:25 a.m. We were in
17 |the building the duration of one hour and 48 minutes.
V18 After we had gained and the search warrant was exhibited
19 jand éverYthiné went aétually well we féund.
20 Q So now after ?ou finish with that at three o'clock or so
21 |in the morning, do you then go back --
22 |A  Three twenty-five, yes.
_23 Q Do you’thenMgé back tQ the office, or?
24 |a  No. We went back to, and we were split up, because we had
25 |so maﬁy cafs. And we went back to the Foxborough Police

_ KC Court Reporting - .
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Department. Then to my recollection, I went back to the office

because there was money involved and there was drugs, and I was

And there's a
fe and to satisfy the

search warrant. ‘and that was, I didn't get home that morning

until I'd say daybreak.

Q Now, at some point in time later in the day, do you receive

information that there's been a shooting in Braintree?

1A No.

0 No. At some point in time, you find out about the‘shooﬁing

in Braintree®

A Actually, I didn’'t find out about the shooting in Braintree

until I was, that I can recall, I really can't, until T received

the report, a six-page report come down for the assistant

district attorney and Trooper Howe.

0 Okay. So now, when you were in charge of the unit --

A ves. Now, I might mention toO at that time in the unit, it

isn't like it is today. We only had a total of eight men

including myself. Now, three of these men were assigned to the

drug unit. So that only left us five including myself and we

had two brand-new guys, detectives —-- excuse Ne. And the two

detectives had just come from the troops and all we had really

as seasoned detecclves was. Murphy and Howe.

0 Now, SO the flrst tlme you hear about the shootlng in

Braintree is when you received the six-page report from Trooper

¢ ‘ KC Court Reporting
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Q0  And so when you receive the six-page report, that's your

Howe?
A Yes. It came down through the ranks to me.
Q Okay. = So when Trooper_Héwe finishes his report, who does

he turn it over to?

A Well,'he'd be in with whoever the District Attorney was

assigned to it, the assistant district attorney was assigned to

the case.

0 - And would that also include the First Assistant; if you

know?

A | T would say in this case it was, only because I see it on
the top of the report.

Q And that was John Kivlan at the time?

A John Kivlan.

0 So the report that you received, you received through the

District Attorney's Office?

A Yes.
¢} Okay. It's not given directly to you by Trooper Howe?
A It would be becausé of the conditions that existed at that

time. We were all in the same office, like the District
Attorney's Office was out front. My office was next in line,
and then all the assistants went down the line in the office

there. So we would be intermingling gquite a bit.

24
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A Yes.

first notice of the»shooting?
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1o Okay. And then do you get involved in it any further than

having received the report? After you receive the report, do

you ask for any further investigations?
A No. What I did when I received this report, I put the

number on it. We have a very efficient numbering system down

there. Then after I.finished with it, I put the date on 1it.

Then I put my initials down in the corner. And most often I'd

read through it, and I usually read through them all. And

sometimes I didn't and sometimes I was; like, to be honest with

you, this day I think a couple of days before I was on a
rendition in Washington and then following that week the
following week, about a week we had another murder in Quincy.

And we had a -- not Quincy, I'm sorry, in Braintree. And we had

kind of a problem, because I only had two really young men that

were just starting out and they gotu{o‘the scene that was a week

later down in Braintree, and as a result they called for help.

They were very, very --.and I had to send the other top man I

had down was Murphy. So that only left me the one man was Howe.

But I didn't have any -- I just read through it. And to the

best of my recoliection, I read through it and I was satisfied

with their decision.

0 Okay. So after reading it over, you didn't request that

gny»fp;ther lnvestlgatlon be done to the best of your memory9‘

- 24

25

A No. I wouldn t ba81cally go over anybody's head there

0 And would that be somethlng that the assistant district
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attorney would do in the office at that time?
A Oh, yes. Yeah. We had a procedure there and whenever

there was a homicide or a suspicious case oOr anything else, and

many of them I went on myself, but always a district attorney

went with me and met me there. Bob Banks was then the First .

Assistant and he was very, very strict. And many times, I

always had avprocedure I followed, if I got the call at home and

it was a homicidé or an&thing like that, I immediately called
the Bureau of Photography and Fingerprinting and had them get
overithere to the scene. They sometimes got there ahead of me.
And then I'd call Robert Banks, the First Assistant.

So he was the First Assistant in '867

Yup. Well, he wasn't at that time.

Q

A

0 Okay.
A T think it was John Kivlan.

Q Okay.

A ' I'd get in touch with the First Assistant and he'd tell me

who was going to be the attorney for the case, the assistant for

the case.
Q Okay.
A On numerous cases, my cases anyhow, the assistant DA was

always at the scene.

Q Would it be unusual for a trooper not to go to the scene

the day that the shooting took place?
A No. That wouldn't be unusual. Like, we had many cases,

. KC Court Reporting ;
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like suicides and, you know, suspicious deaths. And we just

1
2 |didn't have the men to go around, but we like many cities, like
-3 |say Quincy, although they had top detectives and we could, you
4 |know, they could tell us whaﬁ to do, you know, give us a hint of
5 |what was going on or let us know right away.
6 |0 When someone's shot by anéther.individual, would it be
7 Junusual for someone not to go out?
g8 |A Not in the shootings.
S Q No? |
10 |A No. That Qould be -- Yes. It wouldn't be because at that
11 time, like I know the statute reads whoever, you know, when
12 |there's a suspicious death or anything like that, that a
13 ‘| representative of the'Diétrict Attorney had to, yOﬁ know, be
14 contacted. And however, in one certain -- Well, Town of Quincyﬁ
15 |it was indicated to be Captain RoWeil to be the lead man or the
16 |man to be contacted, . But, however, I had no problem with that
17 because Captain Rowell was a very, very fine man.v' |
18 Q‘ So there were instances back when you were in charge when“
v19 you would allow the town's investigators to handle a matter?
20 A Yeah. |
21 .10 At least at the inset or the outset I should say?

22 A Yeah, sometimes. Yes. They'd wait for you. All the towns
23 |were different. .Some of them were like Qu1ncy, they ve got the
“ 54 top detectives, everybody was top there and tgéy assisted yéahmwﬁ

25 |greatly. And in many, many of the cases that I went on in the
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towns, the local police knew the area, knew everything, knew the

1
2 |people, knew everything and they were very, very helpful.
3 MR. NELSON: I have no further questions. ‘
4 THE COURT: Could I just ask you a couple things?.
5 THE WITNESS: Yes, sir. '
6 DIRECT EXAMINATION
7 (BY THE COURT)
8 Q . Who would have aSSLgned Trooper Howe to this investigation
9 if‘you didn't even learn about it until after?
10 (A Well, I was home then because I -
11 10 No. I understand you had this whole, the drug raid.
12 |A Yes.
13 |0 And you were out 24 hours.
14 |A Usually and if we ever had a position, got in a position
15 |like that or were in, which we were in that time, we'd have two
16 |on-call meﬁ. '
17 |0 ’ Tﬁe first man and the second man and they'd be at the
18 |general headquarters. | 4 |
19 |A Uh—huh.‘
20 |A And if they called from general headquarters for somebody,
21 land it was a murder, they'd take the top man and send the top
92 |man immediately. And then he would call the DA or get him the
23 |assistant DA to get him in charge and see if he could get him to.
24 |the scene. But éé I sé&, <g;;1£;;gﬂwe were awfullyﬁshort g;wﬁégwwﬂ
25 and-probably only one man would have been on call.
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Q So when you said "they would have assigned,"” who is théy?x

When the phone call comes in, and say --

It coﬁes into general headquarters.

Okay.

And it's --

That's the DA's Office?

No. There's nobody in the DA's. ‘That would be closed.

All right. So it comes into the State Police?

=N CH I c T I © R

Into State Police headquarters and they'd look up to -

Norfolk and see who —-

Q And see who's on call?
A —— the call list was and they'd call him at home.
0 Okay. And did you ever have any conversations with Trooper

Howe at all once you received this report or?

A T don't recall having any conversations relative to this

because we were working on another murder.

|0 Okay.

A We had I think it was now, I'm trying to think, and I don't

look in my reports. This murder was on a Saturday and I think

it was a week from Sunday we had another murder in Braintree.

'Q ‘ Yeah.

A and we had, I had everybody there that I could get there.

And well, that was more or less the train of thought that was

going on there, that second murder, and we were working hard on

that.
f KC Court Reporting
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10 And did you ever speak ﬁo thé First Assistant District‘

| 2 ttorney about the Bishop murder?
3 |A I don't recall talking to him about it. But I talked to
4v him basically on én every other day -- H
5 10 erah.
6 |A -— thing, because he wasn't that far from my office. 1In
7 |fact, we were really communicating between the cases, the three
8 |or four assistant district attorneys all the time.
g8 10 ‘But you don't remember, you don't have a recollection

10 yourself of talking to him?

11 A I don't have a recollection of talking to him.

12 10 And T assume you never talked to the District Attorney
13 |about this?

14 |A No.

15 10 And did you ever talk to anybody in the Braintree Police
16 |about the Bishop killing? |

‘17 A No;

i8 THE COURT: Okay. All right. Thank you very much,

19 |Trooper.

20 (Witness excused.)

“21 THE COURT: All right. Oh, you know what? I just have one
22 |question before we break. We could do it after_lunch, but is
2% lthere any pictures that show the_relationship of the sink to the o
N P e - e U
25 MR. NELSON: I have a group of photographs, that are all
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black and white; they were taken by Detective Carey.

THE COURT: Right.

MR. NELSON: Which I had'asked to, I was going to ask to be

put into evidence. It does not appear though.

THE COURT: You don't see the sink?

MR. NELSON: I don't see the sink at all.

THE COURT: I didn't see the sink in any of those pictures
that are in there.

MR. NELSON: No. We do have the video but the kitchen part

has been remodeled. They have an island in the kitchen now.

THE COURT: Well, I want to either you Or I, I want to ask

Mrs. Bishop when she's recalled about where the sink was in

relationship to the stove.

MR. NELSON: Definitely.

THE COURT: Okay. So should we break until 2:157

' MR. NELSON: Fine.
THE COURT OFFICER: May T bring something up, your Honor?

THE COURT: Oh, yes.
THE COURT OFFICER: We have the rifle here during the

I have no place

to store it.

THE COURT: Okay. Do we have a-place if I mark it as an

exhibit -- Are you going to offer it as an exhibit?

MR. NFELSON: When we get done, I don't know what you want.

Do you want us to take it at the end or?
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THE COURT: We don't have a place to -- Do we have a place
to keep it?
MR. NELSON: It's signed out tO‘the Captain, so.

THE COURT: The Captain doesn't want us to take 1t. Okay.

So who's going to take it during lunch? All right. What should

we do witﬁ it during the luncheon recess?
MR. CHRISTIANSEN: T can hold onto it, your Honor if that's
your pleasure. | ‘ | |
| THE COURT: I think probably is that the best‘thing?
THE COURT OFFICER: That would be good.
THE COURT: We just don't have a place --
THE COURT OFFICER: I just don't have a gun locker to store

it or any place to store it. The office is being used by the

auditors.

THE COURT: Okay. All right. Two-fifteen then.

MR. NELSON: Thank you.
(Court recessed at 1:15 p.m.)
_LCourf reconvened at 2:26 p.m.)

THE COURT: I'm assuming, Mr. Nelson, that Captain Buker is
deceased as well? |

‘MR. NELSON: Yes.
THE COURT: Okay. So both Captain D'Amico "and Captain

Disl .
Buker are both deceased?

i

MR. NELSON: Yes. And Carey is also deceased.

THE COURT: Yeah. I knew that. All right.
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MR. NELSON: Before calling Trooper Arnold, I ha&e a report:
from.Defective Carey,‘who attended the autopsy.

THE COURT:. Yup.

MR. NELSON: That may shed some light as to what took
place. ASo I'd ask that that be marked.’ |

THE COURT: Qkay.
(The clerk marks the report as Exhibit Number 34.)

MR. NELSON: His handwriting was identified by one of the

officers previously.
And then I have the photographs that were taken by
Detective Carey. I just put them all in one envelope.
THE COURT: That's fine. Yeah.'
(The clerk marks the photographs as Exhibit Number 35.)
‘MR. STEVENS: Whaf were the numbers of those?
THE CLERK; Thirty-four and thirty-five.

MR. STEVENS: Thank you.
THE COURT: And do you want to offer the ballistics report

now or do you want to do it through Trooper Arhold?
MR. NELSON: I can do it through Trooper Arﬁold.
THE COURT: Okay. All right.
MR. NELSON: Trooper Arnold.

THE WITNESS: Good afternoon, your Honor.

like to do.
MICHAEL ARNOLD, Previously Sworn

KC Court Reporting
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DIRECT EXAMINATION

25

1

2 | (BY MR. NELSON)

3 10 And would you identify yourself for the Court, please?

4 |A- My name is Michael Robert Arnold, A~r—p~o~l~d.

5 10 And could you tell us how you're employed?

6 |A I;m a State Police Officer currently assigned to the

7 firearms identifications section at the State Police Crime Lab,

8 |Lakeville, Mass. | )

9 10 And how long have you been a Trooper?
10 |A Since 1968.
11 10 And how long have you been assigned to the ballistics unit?
12 |A  Since 1976. |
13 |0 And would it be fair to say that since that time, you've
14 |had occasions to testify in court and qualified as an expert
15 concerning ballistics issues?
16 |A I have.
17 {0 And, approximately,‘how many times?
18 AA I've been qualified as an expert in Federal Court in
19 Massachusetts, Superior Court, District Court in Maseachusetts,
20 approximately 500 tiﬁes.‘ I've teetified here. 1I've testified
21 |in the State of New Hampshire as an expert in firearms and in
22 |the State of Rhode Island as an expert in firearms. )
23 10 . And’ dUrinqw.iﬁib.@,,_.Y§§£§,.EQ@_§.,,YQ}%V,,,Y.?,.,,_}_?E.Eﬂ‘.%,I},_JE.}}@ ballistics
24 {unit, you've taken special courseé in that particular field?

A T have. I graduated from Smith and Wesson Armory School at
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their plant in Springfield, Mass.; Ruger Armory Séhool at their

1
2 |plant in‘Newport, New Hampshire; Glock Armory School, which was
3 |at the Boston Police firing tange; Six~Hour Armory Schéol,‘which
4 |was held at our academy. | | |
5 I've had two years experience'as a range instructor fdr the
¢ |Mass. State Police prior to joining the ballistics unit.
7 10 I want to direct your attention to the time period of
8 |December of 1986 and specifically on December the 8th of 1986,
9 |was there a firearm +hat was submitted to the bailistics unit
10 |for testing that being a Mossberg pump-action shotgun? |
11 A That was; correct.
12 |0 And was that an item that was tested by you?
13 |a ves.
14 1Q And upon testing that did you make up & report regarding’
15 |the testing that you had done? |
16 |A I did.
17 1Q And I'm going to show you this itém here and can you
18 identify what that is?
19 |A 'Yes. Tt is a 12-gauge Mossberg pump—acﬁion shotgun, model
20 |500A.
: 21 |0  And is that éimilér to the one that or the séme model as
22 |the one that you»tested back in December of 19867
>23.,A It's the same caliber, samé make and ??ﬁ?medel-
24 |Q Can you tell us the examination that you did on thé actuéif"
25 |gun that you received back in 19867
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A It was on December 8th of '86, a Detective Rodney MacDonald

of the Braintree Police Department submitted a l2-gauge Mossberg

shotgun, Model SOOA serial number J611945, along with that

shotgun were two live 12-gauge Remlngton Peters Number four ‘shot
shells, one discharged Remlngton—Peters 12-gauge Number four
shot shell, a plastic hospital jar containing 19 lead pellets
and a portlon of plastic shot shell wadding material.

It was reported to me that the Mossberg was the shotgun
involved in an accidental shooting in Braintree of Seth Bishop.

The plastic jar, there was a hospital container or an autopsy

container from the material removed from the victim I assume at

his autopsy, the pellets and the wadding material.
Collectively, I examined all these items at a later date.

0 'And do you recall how long it was after that that you

adtually examined it?
A I ‘examined these items on February 5 of 1987.

0O And when you examined the firearm, what would you do in

regards,to the firearm itself?

A T noted down the caliber, the manufacturer's markings, the

model number, the serial number and I measured the barrel

| length, determined that to be 18 and one—half.inches.

I test flred the weapon using two of the submitted live

shot shells.

25

that the trigger on the evidence weapon, the eV1dence Mossberg

shotgun, the trigger pull measures five to five and one-half
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number two shot,
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pounds of pressure to fire the weapon.

T also did what is called a shock test. A shock test

involves cycling the weapon to cock it with the slide forward

and the barrel forward, it's in battery condition ready to be

fired by pulling the trigger. With it cocked like this, I took

a rubber mallet and struck the wéapon on all sides of the
on the butt of it, on top of the butt of it, on the

muzzie, on the pump action itself, on the top of the barrel and

checked to make sure it did not discharge. It didn't. It shock

There were no malfunctions to the weapon.
T examined the 19 lead pellets that were submitted with the

weapon. To examine these, they were too distorted to do a

diameter measurement on them. So what I did in this case is

take five of the most in tact or the five best conditioned

pellets from that jar and weighed them. The total weight of

five of them was 17.0 grains.
I then made pristine unfired shot shell pellets that I have

in my inventory and found a weight of them: I weighed first

which is a little bit larger than the remainder

of these peliets, The weight of five number twos was 24.1

grains. I weighed four, number four pellets in pristine

COndition.' They weighed 16.7 grains. T then weighed five

number _five pellets and found their weight to be 13.4.

24

25

this I determined that the evidence pellets from the hospital '

|jar were consistent with number four lead shot.
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I did a diameter measurement on the shot shell wadding,
which in this case was a plastic shotcup, commonly called a

Remington Power Piston, which is a trademark for Remington

ammunition. The base diameter is .697,000 of an inch to

.705,000 of an inch. That diameter is consistent with 12-gauge.

So I knew now the wadding was l2-gauge and the pellets were

number four, which was consistent with the ammunition submitted -

with the shotgun
Also submitted w1th the shotgun, we have a dlscharged shot

shell RemlngLon—Peters number four. I did at this point a

microscopic comparison of the two live shot shells that I fired

through the evidence shotgun to see if in fact they could be

identified using a dual-stage comparison microscope. Once I was

‘that I fired

through the evidence shotgun, I then compared those two against

the evidence discharged shot shell that was submitted with the
weapon, looking at the breech-face markings, firing pin

impression markings on that shot shell and formed an opinion
about that evidence discharged shot shell.

Q And what was that opinion?

A That it was fired by a 12-gauge Remington Mossberg, Model

5OOA, serial number J611945 and no other weapon.

L@ -Regarding.. +thie firearm, how.many.shells could it have in it |
at one time?
A Again, we don't have the evidence shotgun here. A Mossberg

’ ' KC Court Reporting
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500 has been in existence, it was introduced in '62. And they

make it in very different variations, different barrel lengths,

different magazine capacities. The magazine.on this gun is a

standard magazine, five rounds it'll hold. Additionally) one in

the chamber for six if you wanted to. The maximum would be six

rounds in this replica weapon.

They also make a magazine that holds six rounds. They make

a magazine that holds eight rounds. I don't know which magazine

that evidence shot shell had.
0 And how would you —-

That gun had.

A
0 How would you load the ammunition into the gun?
A was just to drop a

Two ways of loading the weapon. First,
shot shell with the base of the shot shell in the rear, drop it
in the loading port, rack the slide, and it's loaded.

The other way is with the weapon in battery, loading it

which is on the bottom of a weapon.

The magazine forward lever when depressed, there's a coil spring

running the length of the magazine tube and one by one the shell

will run up the magazine and there's two little steel clips,

spring-loaded clips on either side that hold the shells from

dropping down out of the magazine and it's loaded this way.

1o And after you fire the rifle, what's remaining is that
ejected?
A It has to be, it's a manually-operated weapon. So the
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safety is on the top of the receiver. You see the red dot, it's

ready to fire. You move it to the opposite direction and you

see nothing. It's in the safe position now.

So in the fire position, pulling the trigger discharges the

weapon and now to cycle it and eject it and reload, you've got

to manually rack the slide to the rear. That ejects the shell.

On the forward motion, the carrier, if you 1ift that now, picks
up the shell from the magazine and brihgs it up into battery

again and it's ready for another shot with another pull of the

trigger.
Once it's in this condition with a round in the chamber,

and the weapons cocked, you can't operate the slide. The slide

is basically locked at this point. Firing it releases the

‘locking mechanism or there is also a disconnect lever here

behind the trigger guard. If you push that, it unlocks the

slide and you can empty the weapon.

You can also unload the weapon without touching anything,
by going with your thumbnall and depreSSng the side clip that
holds the shells in the magazine and that spring w1ll force it

down with your finger and you can take them out one by one

|without going through the action at all this way by depressing

the épring clip in here.

25

was fired up in the bedroom --

A Right.
{ KC Court Reporting
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-~ and then fired again down in the kitchen area --

0

A Right.

0 -~ in order to get another shell, to load it -

A If it was fired upstairsV~~

0 Right.

A -— the gun would have a discharge in the chamber. The only

way to get that discharge,out is to rack the slide.

0 Right. |

A Tt will eject the discharge and that will reload iﬁ if
there's rounds in the magazine, you've got to run the slide

forward again. If the gun is empty, you can drop a live shell

into the ejection port here and run the slide forward and 1t
will load it. You will have one in the chamber and nothing in

the magazine at this point. But that slide has to be operated

to clear the weapon to get the discharge out or to unload the

weapon from the chamber you've got to rack the slide.

0  And when the gun is fired, say like in a bedroom area —-

A Yup.
-— can you testify at all as to what the sound of that

would be like?

A Horrendous. 1In a closed confined room, you wouldn't hear

for the rest of the day if you fired this without hearing

ie)

0 And when the gun was brought in to you by the Braintree

Police, did they bring you any reports as to the condition it

{
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was in as far as being loadedvof not when it was initially
found? ’

A There -was no additional police reports submitted with the
weépon. "It was submitted, weapon, two li&e shot shells, a
disébérged shot shell, hospital container with pellets and the
wédding, théﬁ was it. There was no paperwork or police

information submitted with it.

0 And do you have an opinion as to, if the gun is being moved

from one side to another, is it possible when the shot hits an

individual that the shot would go straight in without rather
than being held straight saying if it's in movement?
A Movement wouldn't make a difference on the shot pattern.

Thévangle it was held could make a difference on the projectory

of the wound. But, again, it's hard to pin that down because

you don't know exactly how the victim in this case was standing.

Iﬁ other words, if the gun was pointed up a little bit, it

should}bé an upward angle. But what if the victim is leaning a -

littlé forward? That would change the angle or if the victim
i /' )

was 1eaning back and the gun was level; 1it's going to be an

upward angle. So unless you had a stationary target that wasn't

méving at all,’it doesn't matter which way this gun was angled

because we don't know exactly what position the victim was in.

Tl
[Py

"

T : N - 1 3 N N 5
2 d-testified-that-you-did-som

trigger pull?

A Correct.
| ' KC Court Reporting
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0 ‘And what does that mean when you said five to five and a

half pounds?

A What it means is the amount of pressure on the trigger to
trip the seal or discharge the weapon, you'll hear it fail, five
to five and a half pounds on the evidence weapon, which is a
normal trigger pull I would expect from a Mossberg pumpfaction
shotgun. |

0 And you had indicated some of the other testing that you
did with a mallet?

A Shock testing.

0 Right. And there was testimony that at the time that the
gun was fired and Seth Bishop was hit that Amy Bishop did not

have her finger on the trigger?

A Yes.
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MR. NELSON: I have no further questions, your Honor.

DIRECT EXAMINATION

(BY THE COURT)

Q Ts there, only on the trigger, 1is there only one pull,'it

doesn't stop midway and?
A No. I know what you're saying, like a military trigger

pull where you take up the slack in the triéaér and then a
second pull to discharge. No.

o there's only one pull on this?

Correct.

Q

A

0 ‘7 and it would take five to five and a half —-
A Yes. |

0 —-— pounds to pull it back?

A

" Correct. And it's one steady motion. There's no take up

of this trigger and then I release it. It's a steédy pull.

Q0 ° And juSt so that I understand, and I'm pretty sure I

understand. If the gun went off upstairs, Amy would have had to

rack the gun again to eject the buliet?A

Q Rack it again to load another shell?
A 1f she had the magazine loaded --
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0 Yeah.

A —— then she'd have the chamber loaded, one in the chamber

and even if she just had one in the magazine, there would just

be one rack. She would --

Q .1 see.

A -- fire the gun.

Q Yeah.

A And have to once to eject the discharge on the forward

motion, which would load the one from the magazine.

But she's have to push it back?

0

A Absolutely.

Q She'd have to pull it back and then pull it forward again?
A Yes. 1It's a possibility depending on how she was holding

it that on the flrst shot the slide could have come back on a

recoil of the gun, not all the way back. I ve never seen one

completely ejected from the gun but I've seen -- I've seen
shootings where there's no contact with the slide

fired, the slide moves back on the recoil and leaves the

discharged shell kind of half in, half out of the loadlng port

or the ejection port, but you would definitely have to clear it

the rest of the way and then push it forward. No way would it

go forward on its own.

The gun is -

- And. lﬂo-der

her finger was on the trigger, I mean five to five and a half

pounds is a falr amount of pressure; right?
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A Yes. You want to try 5L°

0 No. That's okay. You're saying the only way it could have

gone off accidentally even if her finger was on the trigger was

if someone was actually pulling it?

A Trying to pull the gun out of her hands, yeah.
And cause five and a half pounds --

Q
A Right.

Q -- to go forward for her finger?

A Yup. That's the only way I know of of having it

accidentally be fired or unintentionally be fired. Because if

her finger was in the trigger guard or on the trigger and

' somebody was trying to yank the gun out of her hand and that

would cause the weight of the pulling of the gun to set the

trigger off.

0 - Now, there was sbme discussion —— how élse do you get ——

you mentioned that you could get the shells out by a little

spring mechanism there?

A Yes.
0 Is there any way —-— What other way 1s there to unload?
A If the magazine was loaded and you wanted to unload it, but

you.didn't know how to work thatyspring release, put the weapon

onvéafe; all right. So you lock the trigger mechanism, depress

."S 21{:0/‘11’\\ FL Hll + O QﬁtheAbOt Om,and,_just }’eec N 7C1in@' it
XL 3 R et N -

TaXledew!t

one by one it will rack those shells from the magazine in the

chamber and eject them.
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and T can't remember where I read it

0 Now, there was some,
now, about trying to remove the base of the gun to get shells
out?

A What I pelieve that. you are talking about, Mossberg makes

a, they make a number of configurations of this type of shotgun.

This one here has the hardwood stock and a hardwood pull shot.

Some of them have a composition.

camouflage color and 2 black -composition stock. They also make

a pistol grip black composition that goes on this gun. All of

them are just by a two fold that are held by a single bolt that

goes through the butt stock and into the receiver. The pistol

grip is a shorter one that goes through the back of the pistol

grip and into the receiver.
They make a stock that holds on one side it has a spring

loaded, similar to this magazine, it holds two extra shells in

the stock. You can't feed them into the bottom from here, but

you can carry them, and you could flip it over and on the other

side it holds two. 50 it's just you're carrying four extra

shells but there's no way to get them into the gun without

removing them from the butt stock and then loading them into the

gun.othhrough the magazine or through the chamber.

Q And there's no way of removing the butt stock to get out

A No —-— no.

Q All right.

| KC Court Reporting
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THE COURT: Just give me one second.

(BY THE COURT)

0 How close would the shotgun have been to Seth in order, if
youvknow, if you could give me an opinion, in order for the
wadding to have been imbedded in his chest --

A Close.

0 ~— which I believe --

A Very close. Again, I'm assuming that the hospital jar was

from the autopsy with the pellets and the wadding in the same

container, which tells me that they took the wadding out of the

same wound that the pellets came out of, otherwise they'd be in

separate containers.
With this type of weapon at close range, and when I say

close range, less than five feet, the shot wadding or shotcup in

this particular incident, would follow right with the pellets.

Tt takes about 15 to 20 feet before you have a separate —- In

other words, if you fired this from here to the screen that your

video has been transposed onto, you would get a blast from a

number four shot of about eight to ten-inch diameter, maybe as

big as a paper plate of the shotgun pellets at this range with

this firearm. Beside that probably six or eight inches and it

could be up, down, anywhere around that circle of pellets, you'd -

it's broken away from the path of the shot and it's traveling

with it but it's breaking away. It would cause damage. It

KC Court Réporting
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would penetrate the screen here or penetrate a cardboard. But

it breaks away at about 15 to 20 feet and moves and then rapidly

drops off. But at extreme ranges, the whole thing is one mass

and it's going into the same wound channel.. The pellets and the

wadding. 8o it's got to be real close.

0 So you re saying that testimony that it was four or five

feet that she was four to five feet away from Seth would be

consistent with this wound?

A Closer.
Q Closer than that?
A Maximum four or five feet and probably closer. And if you

| had the diameter of the wound, you could do a little bit better.

0 And is there any way of —-— 1s there anything -that you read

or are aware of that would suggest that Seth had grabbed the
muzzle of the shotgun himself?

A Not from the testimony I've heard,

T mean would it even be conceivable with the

way the chest was, the chest wound. was?

A I can't answer that.
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0 T have no other questions other than

is the pallistics report that
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regarding this, this

you completed regarding this?

the notes that you took

A It is.

Q And that's your signature at the bottom?
A Yes.

0 and then these two other pages are

as you —~ |

A This is a worksheet wh

of the weapoﬁ. Also the receipt from whe

picked it up on 2/17 of '87.
this page, and those are my writings,
shock test notation okay-

MR. NELSON: Thank you.

THE COURT: Yeah.

(The clerk marks the ballistic

en it was logged in, the description

n Rodney MacDonald

This other CODPY within the back of

the trigger pull'and the

And I?d;offer, maybe these could

s report as Exhibit Number 36.)
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THE COURT: If you would, I Jjust have another couple of

guestions.

REDIRECT EXAMINATION

(BY THE COURT)

0 The evidence as I take it so far is that there was a

shotgun blast upstairs. There was the shotgun blast that killed.

Seth and there was a live-shotgun shell in the chamber at the

time the gun was seized and delivered to the Braintree Police?

A Well, I heard two versions of thaﬁ; one that there was a

1live shot shell in the weapon at Braintree PD and the weapon was

loaded, which would mean to me that it could have had rounds in

the magazine also 1n one of the chambers.

0] So there are either three or four shells that were loaded

‘at some point during the day?

if the weapon had a five-round

A Or more. Let's say
magazine, it could hold five plus one for a total of six.
0 Right.

A At a max.

0 But -the evidence we have that it was either three or four

plus one shell in her pocket that was seized; right?

A T believe sO.

0 . 8o --

A And maybe I
from her pocket.

0 Right.

' KC Court Reporting
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Q I take it if you wénted to learn how to locad a shotgun,'you

don't need to load three or four shells?

A No.
THE COURT: There was one other question but I can't
remember it.

(BY THE COURT)
A Again, I'll just go dvér it. Tt could be loaded this way

with the bolt closed forward, loaded right through this. I'm
depressing the magazine spring with my finger‘up to four or five
shells in the magazine, or rack the slide to the rear, and
forget about the magazine, drop a round iﬁto this port here and
then just pull forward,-that’s the chamber; Ncw you've got the '
one in the chamber. | | | |

0 Okay. There was some, one of the repérts indicated that

Amy said that she was learning how to load the shotgun because

she was afraid of robbers?

0 But I take it you don't need to load -- that there would

have been at least ‘three or four or more in that shotgun that
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THE COURT: Okay. AnythingAélse?
MR. NELSON: No, your Honor.

THE COURT: That was very helpful. Thank you very much.

(BY THE COURT)

THE COURT: Okay. Thank you so much.

(Witness excused.)
THE COURT: Anything else for today?
MR. NELSON: T think for today that's it, Judge.

THE COURT: Okay.. Now, we'll just talk about scheduling

| for tomorrow. We're going to start right at nine o'clock

tomorrow?
MR. NELSON: That's fine. Sure.

THE COURT: - And who do you have coming? I know that all

three Polios are coming in the afternoon.

THE COURT: 1Including the daughter's coming in the

afternoon? .
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THE COURT: Two o'clock, pleaée. Is Chief Polio coming at

two; is that your understanding?

MR. NELSON: Two, yes, your Honor.

THE COURT: So unless she wants to hear Chief Polio's
testimony, if she doesn't want to, 2:30 I would say. 1'd say

Chief Polio, you know, and the two others may be a half hour T

| would say.

MR. NELSON: And then we have in the morning I have Thomas

Pettigrew, Jeffrey Doyle, Brian Howe and then we have the video

that was taken at the scene.
THE COURT: That's probably only --
MR. NﬁLSON: The video's not going to last long.
MS. CRAWFORD: Maybe only a minute each.
@R. NELSON: Yeah. ‘They're not long.

THE COURT: There's maYbe an hour, hour and a half of

MR. NELSON: Right.

THE COURT: I mean what time do you want to start then?

i
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It's really up to -- I'm happy to start at nine and then break
until the Polios come in. You know, we could ask Mrs. Bishop to
testify in the morning, but I really want to hear what the Chief

has to say before I guestion her. I don't want to have to bring

her back a third time.
MR. NELSON: Right.

THE COURT: So it makes sense to keep her till last. Is it

easier -- What's easier for all you folks? You want to start at

nine and then break until the Polios come in? Do you want to
start at --
MR. NELSON: Maybe if we started at like maybe 10:30 or so?
THE COURT: Well, that would be>okay; 10:30’is fine, you
know, - for me. We could‘do that. I'm sure I could do other

things in the morning.

With regard to Thursday, your last remaining witness would

be ——
MR. NELSON: Just John Kivlan, that's it.

THE COURT: Yeah. .Could we bring him in at again between
10:30 and 11:00; is that all right with you folks?

MR. NELSON: Sure.
THE COURT: His testimony is going to be short?

MR. NELSON: Very short I would thlnk

THE-COURT Xean - It "§TyUSt going to be easier for me

T

because of the summary process things that I could do Thursday

morning. It's helpful to the Court. If that's all we have,
‘ {
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that would be most useful to me.
MR.- NELSO&: That's fine.
THE COURT: So we're going to definitely finish this --
MR, NELSON: . Thursday.
THE COURT: -- Thﬁrsday morning. Actually, by tomorrow
with a little room, you know, for Thursday. Right.
dkay. That was very helpful. Thank you all very much.

MR. NELSON: Thank you.

THE COURT: Oh, will Trooper Arnold come tomorrow?

MR. NELSON: Sure.

THE COURT: Just in case anything comes up?

MR. NELSON: Okay. |

THE COURT: It would just be -- he may not be recalled
again, but he was such an important witness for me, for my
understanding today that if he could be hefe in case-I have any

further, I probably won't, but if he could be here just to

listen to the testimony?

MR. NELSON: Yeah.

THE COURT: Thank you very much.

MR. NELSON: Thank you.

(Whereupon, at 3:00 p.m. the matter was adjourned until

Wednesday, April 14, 2010 at 10:30 a.m.)
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